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Protokół Nr XIII/2024 

 

z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego 

która odbyła się w dniu 19 grudnia 2024 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Ostrowcu Świętokrzyskim 

 

 
          

 Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak w dniu 19 grudnia 2024 roku o godzinie 9.00 

otworzył sesję Rady Powiatu Ostrowieckiego Nr XIII/2024. 

 

         Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak poinformował, że każdy, kto czynnie 

uczestniczy w posiedzeniach rady powiatu i zabiera głos musi być świadomy, iż wyraża 

jednocześnie zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych. Dodał, że sesja jest 

transmitowana. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy  

20 radnych, co wobec aktualnego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista osób obecnych na sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał kierowników powiatowych służb, inspekcji, policji  

i straży, dyrektorów jednostek organizacyjnych Powiatu Ostrowieckiego, Radnych Rady Powiatu 

Ostrowieckiego, Zarząd Powiatu, pracowników Starostwa oraz wszystkich obecnych na obradach. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak udzielił głosu radnemu Dariuszowi Czupryńskiemu, 

który wraz z Zastępcą Komendanta Hufca ZHP w Ostrowcu Świętokrzyskim Jakubem Mazurkiem 

przekazali samorządowcom reprezentującym cały Powiat Ostrowiecki betlejemskie światło pokoju 

przywiezione z Zakopanego. Radny Dariusz Czupryński w imieniu Hufca ZHP Ostrowiec 

Świętokrzyski złożył wszystkim obecnym na sali  życzenia świąteczno – noworoczne.   

 

Ad. 2. 

„Przyjęcie porządku obrad.”  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 17 grudnia 2024 r. Zarząd Powiatu Ostrowieckiego 

złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

i wysokości środków finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2024. 
 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady poprosił o chwilę przerwy na wprowadzenie złożonego wniosku do 

systemu. Następnie poddał pod głosowanie „wniosek formalny dotyczący wprowadzenia do 

porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania  

w roku 2024”. 

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że „wniosek 

formalny dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2024” został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

Przewodniczący zaproponował umieszczenie zgłoszonego projektu uchwały w punkcie  

17  porządku obrad. 

 

W związku z brakiem wniosków i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad sesji zawierający wprowadzony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  

Radni Rady Powiatu zatwierdzili następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie ważności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr X/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

30 października 2024 r. – protokół udostępniony w systemie POSIEDZENIA.PL  

w module DOKUMENTY. 

4. Przyjęcie protokołu Nr XI/2024 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 15 listopada 2024 r. – protokół udostępniony w systemie POSIEDZENIA.PL  

w module DOKUMENTY. 

5. Przyjęcie protokołu Nr XII/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

29 listopada 2024 r. – protokół udostępniony w systemie POSIEDZENIA.PL w module 

DOKUMENTY. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w 2025 roku umów  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich, dla których organizatorem jest Powiat Ostrowiecki (inicjatywa 

uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Ostrowieckim a Powiatem Lipskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Ostrowieckim a Powiatem Opatowskim w zakresie powierzenia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd 

Powiatu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

powierzenia Powiatowi Ostrowieckiemu zadania w zakresie organizacji przewozów  

o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za zakwaterowanie wychowanków  

w Bursie Szkolnej w Ostrowcu Świętokrzyskim (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd 

Powiatu). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2024 rok 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2024 – 2043 (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Ostrowieckiego na  

2025 rok (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2025-2043 (inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod nazwą „Czyste Strefy” 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod nazwą „Zieleniec” 

(inicjatywa uchwałodawcza – Zarząd Powiatu). 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te 

zadania w roku 2024 (inicjatywa uchwałodawcza – Przewodniczący Rady). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Ostrowieckiego na rok 2025 (inicjatywa uchwałodawcza – Przewodniczący Rady). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025 (inicjatywa uchwałodawcza – 

Przewodniczący Rady). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego na rok 2025 (inicjatywa uchwałodawcza – Przewodniczący Rady). 

21. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 06/2024/VII – sprawozdanie 

udostępnione w systemie POSIEDZENIA.PL w module DOKUMENTY. 

22. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego o złożonych interpelacjach  

i zapytaniach. 

23. Sprawy różne. 

24. Zakończenie sesji. 
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Ad. 3. 

„Przyjęcie protokołu Nr X/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 30 października  

2024 r.” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl 

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu radni 

zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. 

protokół.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół X/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

30 października 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 4. 

„Przyjęcie protokołu Nr XI/2024 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia  

15 listopada 2024 r.” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl 

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu radni 

zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. 

protokół.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XI/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 

15 listopada 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 5. 

„Przyjęcie protokołu Nr XII/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 29 listopada  

2024 r.” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został udostępniony w systemie posiedzenia.pl 

w module DOKUMENTY do zapoznania się z jego treścią. Zapytał czy do ww. protokołu radni 

zgłaszają uwagi lub wnioski? 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

ww. protokół.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XII/2024 z sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego  

z dnia 29 listopada 2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 
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Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 6. 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w 2025 roku umów o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich, 

dla których organizatorem jest Powiat Ostrowiecki” 

 

Głos zabrała Starosta Agnieszka Rogalińska, zgłosiła autopoprawkę do załącznika procedowanego 

projektu uchwały i o wyjaśnienie szczegółowych zapisów wprowadzanej zmiany poprosiła 

Naczelnika Wydziału Inwestycji, Infrastruktury i Transportu Tomasza Mroczka.  

 

Naczelnik Tomasz Mroczek wyjaśnił, że autopoprawka dotyczy załącznika do projektu uchwały, 

w którym jest wykaz linii komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznych, dla których 

będą zawarte umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego,  

a wprowadzone zmiany dotyczą tabeli numer 19, numer 21, numer 23, numer 40,  numer 41, numer 

43. Zmiany są wprowadzane ponieważ oceniany jest wniosek o dofinansowanie, który powiat 

złożył do wojewody o dopłatę do tych linii i w trakcie oceny wniosku doszło do  korekt 

wynikających tylko i wyłącznie  ze zmiany szyku miejscowości. W związku z tym wynikła 

konieczność dostosowania  uchwały do wniosku aplikacyjnego, który już jest na końcowym etapie 

oceny i wymaga wprowadzenia tych zmian. Chodzi o to, żeby wniosek o dofinansowanie i podjęta 

uchwała były spójne ze złożonymi przez powiat dokumentami, co umożliwi zawarcie umowy na 

świadczenie usług od 2 stycznia.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką był 

przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinię 

komisji w sprawie projektów uchwał z punktu 6, 7, 8, 9, 15, 16 i 18 przedstawiła przewodnicząca 

Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska radna Magdalena Leśniak.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/60/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 7. 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Ostrowieckim a Powiatem Lipskim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego” 
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Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już przedstawiona. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/61/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad. 8. 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Ostrowieckim a Powiatem Opatowskim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już przedstawiona. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/62/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Ad. 9. 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

powierzenia Powiatowi Ostrowieckiemu zadania w zakresie organizacji przewozów o charakterze 

użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już przedstawiona. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
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Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/63/2024 stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad. 10. 

„Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za zakwaterowanie wychowanków w Bursie 

Szkolnej w Ostrowcu Świętokrzyskim” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Oświaty i Kultury. Opinię komisji w sprawie projektów uchwał z punktu 10 i 18  przedstawił 

przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Dariusz Czupryński. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Krzysztof Hapczyn Dyrektor Bursy Szkolnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

3. Starosta Agnieszka Rogalińska. 

 

W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów:  

• „za” – 17 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 3 głosy. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/64/2024 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 11. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2024 rok” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów. 

Opinię dotyczącą projektów uchwał z punktu 11, 12 i 18 porządku obrad przedstawił 

przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Andrzej Jabłoński. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
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Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/65/2024 stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Ad. 12. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2024 – 2043” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów. Opinia komisji została już przedstawiona. Następnie otworzył dyskusję nad 

projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/66/2024 stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Ad. 13. 

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok” 

 

Starosta Agnieszka Rogalińska przedstawiła projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok.  

 

Następnie głos zabrała Skarbnik Powiatu Ostrowieckiego Julita Szewczyk, która przedstawiła 

prezentację budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak przywitał przybyłą na sesję Wiceprezydent Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego panią Katarzynę Piętos. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego 

na 2025 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-

2043 w dniu 22 listopada 2024 roku. W dniu 9 grudnia 2024 roku odbyły się posiedzenia 

wszystkich komisji stałych Rady Powiatu Ostrowieckiego dotyczące wypracowania opinii na temat 

projektu budżetu na 2025 rok. Ponadto w dniu 17 grudnia komisje opiniowały projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. 

Opinie komisji stałych dotyczące projektów uchwał z punktu 13 i 14 porządku obrad przedstawili: 

1. Radny Andrzej Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, 

2. Radna Monika Borek – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowotnej  

i Bezpieczeństwa Publicznego,  

3. Radna Magdalena Leśniak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury  

i Ochrony Środowiska, 
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4. Radny Dariusz Czupryński – Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury. 

 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach  

w dniu 12 grudnia 2024 roku podjęła następujące uchwały:  

1. uchwałę nr 94/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Ostrowieckiego na 2025 rok, 

Uchwała nr 94/2024 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

2. uchwałę nr 93/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-2043. 

Uchwała nr 93/2024 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Treść uchwały numer 94/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Ostrowieckiego na 2025 rok przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Bień. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Grzegorzowi Kazimierskiemu, który przedstawił 

własne spostrzeżenia dotyczące budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. 

 

Stanowiska Klubów Radnych Rady Powiatu Ostrowieckiego przedstawili:  

1. Radny Zbigniew Duda – Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, 

2. Radny Robert Rogala – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Tak Dla Samorządu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na temat projektu budżetu Powiatu 

Ostrowieckiego na 2025 rok. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Radny Mirosław Rogoziński,  

2. Starosta Agnieszka Rogalińska, 

3. Joanna Pikus – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, 

4. Julita Szewczyk – Skarbnik Powiatu Ostrowieckiego, 

5. Radny Dariusz Czupryński, 

6. Radny Jarosław Czarnecki, 

7. Radna Marzena Dębniak, 

8. Radny Grzegorz Kazimierski, 

9. Radny Andrzej Jabłoński, 

10. Radny Jarosław Piotr Kopański, 

11. Radny Zbigniew Duda, 

12. Radny Robert Rogala, 

13. Radny Dariusz Kaszuba. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  
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Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów:  

 

• „za” – 14 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 6 głosów. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/67/2024 stanowi załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Głos zabrała Starosta Agnieszka Rogalińska, podziękowała Radzie za uchwalenie budżetu Powiatu 

Ostrowieckiego na 2025 rok. 

 

Ad. 14. 

„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Ostrowieckiego na lata 2025-2043” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia wszystkich 

komisji stałych Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinie komisji zostały już przedstawione. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów:  

• „za” – 14 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 6 głosów. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/68/2024 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak ogłosił 15 minut przerwy w obradach. 

 

O godzinie 11.55 salę obrad opuścili radny Piotr Maj i radny Jarosław Czarnecki. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

 

Ad. 15. 

„Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod nazwą „Czyste Strefy” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już przedstawiona. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów:  

• „za” – 13 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 5 głosów. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/69/2024 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad. 16. 

„Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod nazwą „Zieleniec” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już przedstawiona. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

1. Radny Zbigniew Duda, 

2. Wicestarosta Łukasz Dybiec. 

 

W związku z brakiem  dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów:  

• „za” – 13 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 5 głosów. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/70/2024 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 17. 

„Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2024” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Opinię dotyczącą projektów uchwał z punktu 17 i 18 porządku obrad przedstawiła przewodnicząca 

Komisji Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego Radna Monikę Borek.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/71/2024 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad. 18. 

„Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Ostrowieckiego na rok 2025” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad wszystkich 

komisji stałych Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinie komisji już zostały przedstawione. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/72/2024 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad. 19. 

„Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji.  

Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczące procedowanego projektu uchwały 

przedstawiła przewodnicząca komisji radna Marzena Dębniak. Następnie Przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

 

 



13 
 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta następującym stosunkiem głosów: 

• „za” – 17 głosów 

• „przeciw” – 0 głosów 

• „wstrzymuje się” – 1 głos 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/73/2024 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 20. 

„Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Ostrowieckiego na rok 2025” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej.  

Stanowisko Komisji Rewizyjnej dotyczące procedowanego projektu uchwały przedstawił 

przewodniczący komisji radny Janusz Bugajski. Następnie Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

Na podstawie listy z głosowania imiennego Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Lista z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/74/2024 stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad. 21. 

„Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 06/2024/VII” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie zostało udostępnione dla Państwa Radnych 

w systemie posiedzenia.pl w module DOKUMENTY. Następnie otworzył dyskusję.  

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zamknął ten punkt.  

 

„Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Ostrowieckiego Nr 06/2024/VII” stanowi załącznik 

 nr 44 do protokołu. 

 

Ad. 22. 

„Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowieckiego o złożonych interpelacjach  

i zapytaniach” 
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Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami to jest od  

30 listopada 2024 roku do 19 grudnia wpłynęło 7 interpelacji, wniosków, zapytań na piśmie od 

radnych: 

- Radny Mirosław Rogoziński – 3 wnioski, 

- Radny Zbigniew Duda – 1 zapytanie, 

- Radny Jarosław Czarnecki – 2 zapytania, 

- Radny Andrzej Jabłoński – 1 wniosek. 

 

Ad. 23. 

„Sprawy różne” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Sobieraj poinformowała, że zespół kontrolny Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Ostrowieckiego przeprowadził kontrolę w Domu Pomocy Społecznej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim na Osiedlu Słoneczny w zakresie zasadności wydatków w roku 2023. 

Do przeprowadzonej kontroli nie wniesiono zaleceń pokontrolnych.  

 

Protokół z kontroli przeprowadzonej w Domu Pomocy Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyskim na 

Osiedlu Słonecznym stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Starosta Agnieszka Rogalińska złożyła i życzenia świąteczne dla wszystkich osób obecnych na Sali 

oraz wręczyła upominki (gadżety z logo powiatu) wszystkim radnym. 

 

Ad. 24. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 12.45 Przewodniczący Rady zamknął sesję 

Rady Powiatu Ostrowieckiego Nr XIII/2024 w dniu 19 grudnia 2024 roku.  

 

 

 

Przewodniczący Rady  

 

  Mariusz Pasternak  

 

Protokół sporządziły:  

Magdalena Bajak 

 

Magdalena Moroń 
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Stenogram sesji Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 19 grudnia2024 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Mariusz Pasternak – Szanowni Państwo. Otwieram obrady sesji 

Rady Powiatu Ostrowieckiego nr 13/2024 w dniu 19 grudnia 2024 roku. Szanowni Państwo. Na 

wstępie chciałem przypomnieć, iż każdy kto czynnie, a mam tu na myśli zabieranie głosu podczas 

sesji uczestniczy w posiedzeniach rady powiatu musi być świadomy, iż wyraża jednocześnie zgodę 

na przetwarzanie swoich danych osobowych. Informuję, że dzisiejsza sesja jest transmitowana. 

Stwierdzam, że zgodnie z listą obecności na sali w obradach uczestniczy 20 radnych, co wobec 

aktualnego składu rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. Serdecznie witam na dzisiejszych obradach wszystkich państwa 

kierowników powiatowych służb, inspekcji, policji i straży, dyrektorów jednostek organizacyjnych 

Powiatu Ostrowieckiego, Radnych Rady Powiatu Ostrowieckiego, Zarząd Powiatu, pracowników 

Starostwa oraz wszystkich obecnych na dzisiejszych obradach. Ponieważ harcerze poprosili  

o chwilę głosu bardzo proszę.  

 

Radny Dariusz Czupryński – Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Jesteśmy tutaj jako 

przedstawiciele Związku Harcerstwa Polskiego Hufiec Ostrowiec i chcielibyśmy przekazać 

państwu, samorządowcom, którzy reprezentują cały Powiat Ostrowiecki betlejemskie światło 

pokoju, które w niedzielę dotarło do Ostrowca późnym wieczorem, przywieźliśmy je  

z Zakopanego. Ogień w Betlejem płonie, natomiast nie udało się go w tym roku zapalić 

bezpośrednio. On płonie cały rok w tym momencie już w Austrii, stamtąd z miasta partnerskiego 

Betlejem. Przez cały rok jest pielęgnowane pieczołowicie, dbane o to, żeby nie zgasło i my również 

dbamy o ten ogień, żeby nie zgasł, ale również go przekazujemy z przesłaniem pokoju, nie tylko 

tego na świecie, ale też w sercach, takiego pokoju na co dzień, miłości, zrozumienia, wzajemnego 

szacunku i chcielibyśmy państwu na ręce Pana Przewodniczącego ten ogień przekazać razem  

z życzeniami zdrowych, spokojnych świąt, szczęśliwego Nowego Roku oraz wszelkiej 

pomyślności a przede wszystkim miłości podczas obrad, tego szacunku. Bardzo bym poprosił Pana 

Przewodniczącego, Panie Wiceprzewodniczące oraz szefów klubów o to, żeby tutaj podeszli  

i żebyście przyjęli to światło pokoju.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Szanowni Państwo. Wracamy do obrad sesji.  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad. W dniu 

17 grudnia 2024 roku Zarząd Powiatu złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej 

sesji o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2024.  

I teraz bardzo proszę, żeby ten wniosek został wprowadzony. Już jest, tak? Szanowni Państwo.  

W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych  

i wysokości środków finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2024. Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad tego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. 

Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę 
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podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że wniosek formalny został przyjęty jednogłośnie  

i proponuję umieszczenie tej uchwały w punkcie 17 dzisiejszego porządku obrad. Pozostałe punkty 

ulegną przesunięciu. To jest po uchwale w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod nazwą 

"Zieleniec" a przed uchwałą dotyczącą przyjęcia planów pracy komisji stałych rady powiatu. 

Jeszcze chciałem poinformować, że projekt tej uchwały był tematem posiedzenia Komisji Polityki 

Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego w dniu 17 grudnia. Czy po tych zmianach 

do proponowanego porządku obrad państwo radni, Zarząd Powiatu zgłaszają uwagi lub wnioski? 

Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Zamykam ten 

punkt i przechodzę do kolejnego. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu nr 10/2024 z sesji 

Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 30 października 2024 roku. Protokół został udostępniony dla 

państwa w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. Czy do wyżej wymienionego protokołu 

państwo radni zgłaszają uwagi? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem wyżej wymienionego protokołu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od 

głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że protokół został przyjęty 

jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu nr 11/2024 z sesji 

nadzwyczajne Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 15 listopada 2024 roku. Również protokół 

został udostępniony dla państwa w systemie posiedzenia.pl modele dokumenty. Czy do wyżej 

wymienionego protokołu państwo radni zgłaszają uwagi? Nie widzę. W związku z tym 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem wyżej wymienionego 

protokołu proszę podnieść rękę i wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że 

protokół został przyjęty jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do przyjęcia protokołu nr 12/2024 z sesji 

Rady Powiatu Ostrowieckiego z dnia 29 listopada 2024 roku. Protokół również został udostępniony 

dla państwa w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. Czy do wyżej wymienionego 

protokołu państwo radni zgłaszają uwagi? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem wyżej wymienionego protokołu proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam również, że protokół 

został przyjęty jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie w 2025 roku umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
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zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich, dla których organizatorem jest Powiat 

Ostrowiecki. 

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni. Zgłaszam 

autopoprawkę do załącznika do procedowanego projektu uchwały i bardzo proszę o wyjaśnienie 

pana naczelnika Mroczka. Bardzo dziękuję.  

 

Tomasz Mroczek – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Infrastruktury i Transportu – Panie 

Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Autopoprawka dotyczy załącznika do projektu 

uchwały. Konkretnie chodzi o załącznik, w którym jest wykaz linii komunikacyjnych  

o charakterze użyteczności publicznych, dla których będą zawarte umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. I tak w tabeli pod pozycją numer 19 jest "Kunów - 

Ostrowiec Świętokrzyski - Kunów", powinno być "Kunów - Ostrowiec Świętokrzyski - Kunów 

przez Kolonię Inwalidzką, Janik. Pod pozycją numer 21 jest "Miłkowska Karczma - Ostrowiec 

Świętokrzyski - Miłkowska Karczma", powinno być "Ostrowiec Świętokrzyski - Miłkowska 

Karczma - Ostrowiec Świętokrzyski". Pod pozycją numer 23 jest "Ostrowiec Świętokrzyski - 

Ćmielów - Ostrowiec Świętokrzyski" przez Piaski Brzóstowskie, powinno być "Ostrowiec 

Świętokrzyski - Ćmielów - Ostrowiec Świętokrzyski" przez Grójec, Piaski Brzóstowskie. Pod 

pozycją numer 40 jest "Ostrowiec Świętokrzyski - Okół - Ostrowiec Świętokrzyski" przez Sudół, 

Bałtów, powinno być "Ostrowiec Świętokrzyski - Okół - Ostrowiec Świętokrzyski" przez Sudół, 

Bałtów. Pozycja numer 41 jest "Okół - Ostrowiec Świętokrzyski - Okół" przez Wólkę Pętkowską, 

Wólkę Bałtowską, powinno być "Okół - Ostrowiec Świętokrzyski - Okół" przez Michałów, Wólkę 

Pętkowską, Wólkę Bałtowską. I ostatnia pozycja, która ulega korekcie jest "Eugeniów - Ostrowiec 

Świętokrzyski - Eugeniów" przez Nową Dębową Wolę, Sarnówek Duży, powinno być 

"Eugeniów - Ostrowiec Świętokrzyski - Eugeniów" przez Sarnówek Duży, Nową Dębową Wolę. 

Te zmiany są wprowadzane, ponieważ jest procedowany, oceniany wniosek  

o dofinansowanie, który powiat złożył do wojewody o dopłatę do tych linii i w trakcie oceny tego 

wniosku doszło do pewnych korekt wynikających praktycznie tylko ze zmiany szyku tych 

miejscowości, ponieważ w zakresie samych linii nic się nie zmienia i konieczność dostosowania 

tej uchwały do wniosku aplikacyjnego, który już jest na końcowym etapie oceny wymaga właśnie 

wprowadzenia tych zmian.. Chodzi o to, żeby wniosek o dofinansowanie i podjęta uchwała była 

spójna z tymi złożonymi przez nas dokumentami, co umożliwi zawarcie umowy na świadczenie 

usług od 2 stycznia. Jeżeli tej uchwały byśmy nie zmienili, to wtedy ten czas by się wydłużył. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały wraz ze 

zgłoszoną autopoprawką był tematem posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury  

i Ochrony Środowiska i bardzo proszę przewodniczącą komisji panią radną Magdalenę Leśniak  

o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektów uchwał z punktu 6, 7, 8, 9, 15, 16 i 18 takim 

blokiem już, jeśli można. 

 

Radna Magdalena Leśniak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury  

i Ochrony Środowiska – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Szanowni Goście. 

Komisja Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w dniu 17 grudnia pozytywnie 
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większością głosów zaopiniowała projekty uchwał z punktu 6, 7, 8, 9, 15, 16 i 18 dzisiejszego 

porządku obrad. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w sprawie projektu uchwały 

ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Jeszcze jeden z kolegów bardzo 

proszę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt, przechodzę do 

realizacji kolejnego.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Ostrowieckim a Powiatem Lipskim  

w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały 

był opiniowany przez Komisję Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia już 

została państwu radnym przedstawiona. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych 

chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Zamykam ten punkt. Przechodzę do realizacji kolejnego.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem Ostrowieckim a Powiatem Opatowskim  

w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały 

był również opiniowany przez Komisję Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Opinia została już państwu radnym przedstawiona. Czy w sprawie projektu ktoś z państwa radnych 

chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu 

proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Zamykam ten punkt, przechodzę do realizacji kolejnego. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia Powiatowi Ostrowieckiemu zadania  

w zakresie organizacji przewozów o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych 

przewozach pasażerskich. Projekt uchwały był również opiniowany przez Komisję Rozwoju 

Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia komisji została już państwu radnym 

przedstawiona. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie 

widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć 
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przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę 

do realizacji kolejnego.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

odpłatności za zakwaterowanie wychowanków w Bursie Szkolnej w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Oświaty i Kultury Rady Powiatu Ostrowieckiego. 

Bardzo proszę przewodniczącego komisji pana Dariusza Czupryńskiego o przedstawienie opinii 

komisji w sprawie projektów uchwał z punktu 10 i 18 dzisiejszego porządku obrad.  

 

Radny Dariusz Czupryński – Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Panie 

Przewodniczący. Wysoka Rado. Komisja Oświaty i Kultury na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał z punktu 10 i 18 dzisiejszego porządku obrad. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w sprawie projektu uchwały 

ktoś z państwa radnych chce zabrać głos?  

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Ja mam kilka pytań 

do projektu uchwały, a właściwie do pana dyrektora. W związku z tym, że przepisy pokazują, że 

możemy podnieść tą stawkę, że stawka maksymalnie może wynosić 50% miesięcznych kosztów 

utrzymania miejsca, to utrzymanie mamy w wysokości 330,30 zł, ale my nie proponujemy tutaj  

w projekcie uchwały maksymalnej stawki, proponujemy 48%, co daje 160 zł. W związku z tym ta 

stawka jest tylko o 1,5% niższa od maksymalnej, więc chwalenie się w tym uzasadnieniu moim 

zdaniem jest nie na miejscu, ale przejdę do pytań. Czytając ostatnie zdanie "ze względu na 

prowadzoną dodatkową działalność placówki i pozyskiwanie z tego tytułu dochodów, stawka za 

zakwaterowanie może zostać ustalona na proponowanym poziomie", czyli rozumiemy, że dzięki 

tej działalności możemy tą stawkę obniżyć. I teraz moje pytanie brzmi jaka jest ilość 

zakwaterowanych wychowanków? Bo jeżeli na jednym wychowanku obniżamy tą stawkę  

o  5,15 zł od maksymalnej a tu się chwalimy, że mamy działalność gospodarczą i możemy tak dużo 

iść w stronę tych wychowanków, to ilu tych wychowanków jest, ponieważ z tego się pewnie okaże, 

że ten nasz wkład i to czym się chwalimy, to jest 250 zł czy 300 zł, więc to jest pytanie do pana 

dyrektora obecnego na sali - ilu jest wychowanków? Jaka działalność, jakie przychody, jakie koszty 

i jakie zyski są z tej działalności w Bursie Szkolnej? Ja chciałbym tą odpowiedź tutaj i teraz,  

w momencie kiedy my, jako radni mamy zagłosować za projektem tej uchwały. Na co 

przeznaczony jest zysk z tej działalności gospodarczej? Jeżeli przeznaczony jest na kilka 

przedsięwzięć, to proszę wyszczególnić na jakie i w jakiej kwocie na każde z nich. Bardzo dziękuję 

Panie Przewodniczący.  

 

Krzysztof Hapczyn – Dyrektor Bursy Szkolnej w Ostrowcu Świętokrzyskim – Pani Starosto. 

Panie Przewodniczący. Panie i Panowie Radni. Jeśli chodzi o liczbę wychowanków w Bursie 

Szkolnej, to jest w tym momencie liczone na 97 osób za rok ubiegły. Natomiast jeśli chodzi  

o działalność, my nie prowadzimy dodatkowej działalności gospodarczej. Natomiast te nasze 

dodatkowe dochody, to wynikają z tego, że przyjmujemy grupy sportowe i grupy turystyczne. Nie 

jest tego niestety zbyt wiele w okresie roku, nie jestem w stanie w tym momencie powiedzieć jaka 

to jest kwota, natomiast te pieniądze są wykorzystywane na uzupełnianie i zakup wyposażenia do 

Bursy Szkolnej. W tym roku musieliśmy wymienić kilkanaście, kilkadziesiąt w zasadzie łóżek, 
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ponieważ one już są niezbyt i wymagały wielu remontów. Już nie ma co dalej ich remontować, 

także około 30 łóżek było wymienione, będziemy wymieniali kolejne. W tym momencie mamy 

zamówione 25, także jest to poprawa, że tak powiem warunków przebywania młodzieży.  

 

Radny Zbigniew Duda –  Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Panie Naczelniku. 

Ja zadałem proste pytania, nie dostałem odpowiedzi na żadne z nich. Prosiłbym, żeby pan naczelnik 

się nad tym pochylił, żeby przedyskutował to ze swoimi pracownikami, że w momencie kiedy 

przychodzą na sesję, żeby byli przygotowani, ponieważ nie dostałem odpowiedzi na żadne pytania. 

A kuriozum jest to, że pan dyrektor można tak powiedzieć i ja tak to zrozumiałem mówi, że  

w uzasadnieniu jest nieprawda. W uzasadnieniu do uchwały Panie Przewodniczący jest nieprawda. 

Ja zacytuję "ze względu na prowadzoną dodatkową działalność placówki", pan dyrektor przed 

chwilą powiedział, że placówka nie prowadzi żadnej działalności dodatkowej, gospodarczej. 

Swobodna wypowiedź jest, może ja, bardzo proszę. Swobodna, poza tym wygląda to w ten sposób, 

jak ja nakreśliłem na samym początku. 97 wychowanków, to będzie około 500 zł. Jeżeli 

prowadzimy dodatkową działalność placówki, to również powinniśmy wiedzieć na co, jakie kwoty 

wydatkujemy. Powiedzenie, że wydaliśmy pieniądze na coś, dla mnie jest niewystarczające. 

Poproszę o te wszystkie informacje na piśmie dobrze?  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. 

Bardzo się cieszę z tego, co powiedział przed chwilą pan dyrektor, że państwo na tyle 

zabiegają o poprawę warunków w Bursie Szkolnej i o takie utrzymanie wychowanka, aby było na 

odpowiednim poziomie. Dziękuję bardzo panie dyrektorze. Dziękuję pracownikom nawet ze 

względu na to, że Bursa Szkolna wykorzystana jest tylko w połowie, w połowie dlatego, że drugą 

część budynku, jak państwo pamiętacie od bodajże 2018 roku zajmuje Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy. I Drodzy państwo wszyscy wiemy o tym, że Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy, który akurat tam się znajduje, tam funkcjonuje akurat też z wychowankami, którzy 

mają różnorakie schorzenia, to trzeba się pochylić też nad tym, że kiedyś było wybrane mniejsze 

zło i to mniejsze zło myślę, że też nad tym się pochylamy, aby Bursa Szkolna była wykorzystana 

w całości i wykorzystana w całości będzie. Jesteśmy na najlepszej drodze ku temu, aby 

wyprowadzić Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy właśnie z tego budynku. Prowadzone są 

już daleko zaawansowane rozmowy i drodzy państwo i myślę, że w przyszłości będziemy również 

mogli poszczycić się tym, że Bursa Szkolna ma naprawdę warunki na XXI wiek, a działalność jaką 

prowadzi, działalność również tą dodatkową, będzie wpływała na to, że te warunki jeszcze bardziej 

będą mogły być poprawione a młodzież będzie mogła w pełni korzystać właśnie z takiej placówki 

oświatowej.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa 

radnych? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od 

głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 17 głosami 

za, przy braku głosów przeciwnych i przy 3 głosach wstrzymujących się. Zamykam ten punkt  

i przechodzę do realizacji kolejnego.  
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Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2024 rok. Projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów i bardzo proszę przewodniczącego komisji pana radnego Andrzeja 

Jabłońskiego o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektów uchwał z punktu 11, 12 i 18 

dzisiejszego porządku obrad.  

 

Radny Andrzej Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Panie 

Przewodniczący. Szanowni Państwo. Komisja Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego 

na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał zawarte  

w punkcie 11, 12 i 18 dzisiejszego porządku obrad sesji.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa 

radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od 

głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. Zamykam ten punkt i przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2024-2043. Projekt uchwały 

był przedmiotem posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów. Opinia komisji została już państwu 

radnym przedstawiona. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt  

i przechodzę do realizacji kolejnego.  

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. 

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo.  

327 860 000,00 zł to rekordowy budżet na 2025 rok. Bardzo się z tego cieszymy. Jest on większy 

o 9% w stosunku do roku bieżącego. To budżet zrównoważony, dochody równają się wydatkom. 

Jednocześnie jest proinwestycyjny. Z roku na rok drodzy państwo lokujemy coraz więcej.  

W przyszłym roku na inwestycje przeznaczamy o prawie 10 milionów więcej niż w roku 2024. 

Wydatki na inwestycje to 21% całości kosztów. Środki przeznaczymy między innymi na drogi, 

szkoły, zakup autobusów niskoemisyjnych, muzeum i szpital. Szczegóły poznacie państwo za 

chwilę w prezentacji. Zaznaczę tylko, że zmian ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego, a w niej między innymi ewolucja sposobu wyliczania podatku PIT i CIT 

spowodowała wzrost dochodów. To również drodzy państwo likwidacja subwencji oświatowej. 

Teraz będzie to obrazowo rzecz ujmując jeden worek, wspólny worek tak zwanego wsparcia. 

Dlaczego już teraz to zaznaczam? Ponieważ oświata stanowi 44% wydatków i jest według projektu 
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najbardziej kosztowna i przeznaczamy na nią 144 miliony złotych. Są to ogromne środki drodzy 

państwo, które zostaną zainwestowane w większości w działalność bieżącą, inwestycje i remonty 

oraz programy i projekty. Przypomnę, że zdawalność matur jest najwyższa w województwie  

i mamy się czym szczycić. Serdecznie za to kadrze i młodzieży dziękuję. Jeśli chodzi o dotknięte 

przed chwilą programy i projekty, to priorytetem jest pozyskiwanie środków zewnętrznych do 

realizacji w każdej dziedzinie, na którą owe środki są przeznaczane. Sięgamy i sięgać drodzy 

państwo będziemy. Są one bardzo ważne dla społeczności, dla nas, dla powiatu, ponieważ dają 

nam impuls do działania, ale z ekonomicznego punktu widzenia drodzy państwo odciążają budżet. 

Jeżeli z programu wsparcia możemy pozyskać 70% dofinansowanie na daną inwestycję, to 

samorząd lokalny może dołożyć brakującą kwotę i realizować ważną dla mieszkańców inwestycję. 

Szanowni Państwo. Wysoka Rado. W przyszłorocznym budżecie zaplanowaliśmy o 9% więcej na 

pomoc społeczną i politykę społeczną. O podobną liczbę wzrosną wydatki na funkcjonowanie 

placówek opiekuńczo-wychowawczych. Sukcesywnie zwiększamy wydatki na Akademię pełną 

zdrowia w ramach ochrony zdrowia. Tu zaznaczę, że wsłuchujemy się w głos mieszkańców  

i zapotrzebowanie zgłaszane przez również grupy społeczne, czy stowarzyszenia. I również 

zwiększamy środki na promocję poprzez sport. Z przyjemnością podkreślę, że do czynnego 

działania na terenie powiatu pobudzamy organizacje pozarządowe. W 2024 roku oferowaliśmy na 

zadania AMG 100 tysięcy złotych, a w 2025 kwotę zwiększamy o 50 tysięcy złotych. Trzeci sektor 

to niezwykle inspirująca i ważna grupa społeczna. Podmiot ten powinien być organem 

opiniotwórczym dla nas, dla samorządu oraz do czego zachęcamy, budować szeroko rozumianą 

kulturę współpracy. Wysoka Rado. Za chwilę zobaczymy jak w poszczególnych zadaniach 

kształtują się kwoty i liczby. Budżet jest żywą materią a dziś poznajemy jego swoistą rodzaju bazę. 

To dokument realny, ale nie raz spotkamy się jeszcze drodzy państwo, szanowni koledzy na tej 

sali, aby dostosować go do pojawiających się w ciągu 2025 roku możliwości, potrzeb oraz 

dynamiki samorządu. Nie należy zapominać, że te wspomniane możliwości byłyby większe, gdyby 

nie gigantyczne kwoty spłaty zobowiązań zaciągnięte w latach poprzednich. Ja przypomnę tylko, 

że i zaznaczę, że spłata raty w wysokości ponad 4 200 000,00 zł, a odsetki to ponad 3 500 000,00 

zł to rok 2025. Pomimo takich trudności drodzy państwo przedstawiony dziś projekt budżetu musi 

zapewnić realizację wszystkich zadań powiatu. Bardzo państwu dziękuję. Proszę panią skarbnik  

o przedstawienie prezentacji a następnie szanowną radę o przyjęcie budżetu na 2025 rok. Bardzo 

dziękuję.  

 

Julita Szewczyk – Skarbnik Powiatu – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. 

Przedstawiamy projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. Tak, jak Pani Starosta 

powiedziała, jest to rekordowy budżet. Dochody zaplanowane zostały w wysokości wydatków. Jest 

to budżet równoważny w wysokości 327 860 000,00 zł. Dochody są wyższe od poprzedniego roku, 

od obecnego 2024 o 9%, natomiast wydatki są wyższe o 5%. Przychody są równe rozchodom  

w wysokości 4 282 108,00 zł. Informacyjnie dodam proszę państwa, że od 1 stycznia wchodzi tak, 

jak już Pani Starosta powiedziała, wchodzi w życie reforma finansów samorządowych. Zgodnie  

z ustawą od 2025 roku samorządy będą korzystać z nowego modelu obliczania dochodów  

z podatku PIT i CIT, to jest podatek od osób prawnych i od osób fizycznych. Rewolucyjne zmiany 

czekają nas jeśli chodzi o finansowanie oświaty. Likwidacji ulegnie dotychczasowa subwencja 

oświatowa. Podstawą finansowania samorządów mają być zwiększone wpływy z podatków, tych 

wymienionych. Część subwencji ogólnej dla samorządów zostanie zastąpiona potrzebami 

finansowymi. Będą to potrzeby wyrównawcze, oświatowe, rozwojowe, ekologiczne  
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i uzupełniające. Natomiast sama subwencja, która będzie jedna, subwencja ogólna, będzie istnieć 

nadal lecz będzie miała charakter uzupełniający. Zaczynamy od omawiania dochodów. Struktura 

dochodów przedstawia się następująco - dochody bieżące 82% wszystkich dochodów, dochody 

majątkowe 18%. Dochody bieżącej jest to kwota 267 287 546,27 zł, dochody majątkowe  

60 572 453,73 zł. Notujemy wzrost o 9% w stosunku do roku 2024. Teraz źródła dochodów - jeśli 

chodzi o źródła dochodów przedstawiają się następująco - subwencja 28%, udział w podatku PIT 

i CIT też 28% wszystkich dochodów, następnie fundusze - Polski Ład, Rządowy Fundusz Rozwoju 

Dróg, Fundusz Przewozów Autobusowych 18%, następnie mamy dochody od pensjonariuszy  

w domach pomocy społecznej oraz na utrzymanie dzieci w pieczach zastępczych 7%, następnie 

środki z Unii Europejskiej 6%, dotacje zlecone 7%, pozostałe dochody własne 4% i środki 

pozyskane z innych i JST 2%. Tak to wygląda jeśli chodzi o dochody na wykresie kołowym. 

Następnie te same dochody przedstawimy w formie tabelarycznej. I tak widzimy subwencję, to jest 

małe kwoty bo inaczej ciężko było trochę powiększyć, ale widzimy tutaj subwencja jest pierwsza 

28% wszystkich dochodów to jest 92 797 746,38 zł, jest mniejsza od poprzedniego roku o 34%, 

następnie drugi wiersz Fundusze te wspomniane wcześniej Polski Ład, Rządowy Fundusz Rozwoju 

Dróg, Fundusz Przewozów Autobusowych jest większy od tego roku o 4% i wynosi  

57 078 920,59 zł i jest to 18%, następnie mamy dochody na pensjonariuszy w domach pomocy 

społecznej oraz utrzymanie dzieci w pieczy zastępczej, notujemy wzrost 10% w stosunku do roku 

obecnego i jest to 7% wszystkich dochodów powiatu, to jest kwota 23 926 296,65 zł. Następne, 

środki z Unii Europejskiej w wysokości 18 223 362,62 zł, to jest 6% wszystkich dochodów 

powiatu. Jest to więcej o 409% niż w roku obecnym. Następnie mamy środki pozyskane z innych 

JST w tym środki pozyskane z gmin. Są mniejsze od tego roku o 26%, wynoszą 5 047 769,91 zł  

i jest to kwota 2%. Jeśli chodzi o to, że są mniejsze, to po prostu wynika to z tego, że w tym roku 

były dochody z Nadleśnictwa Ostrowiec 1,2 mln zł i dlatego są mniejsze, bo tak to by były 

porównywalne. Następnie mamy dotacje zlecone mniejsze o 16%. Wynoszą 7%, to jest 

23 885 912,00zł i też notujemy dotacje mniejsze a tylko dlatego, że wchodzi tutaj w tym roku 

budowa boiska Olimpia, a to są pieniądze zlecone z ministerstwa i dlatego ta różnica. Następnie 

mamy udział w podatku PIT i CIT, to jest podatek od osób prawnych i fizycznych i jest większy  

o 223%. Wynosi 92 956 139,70 zł i to jest 28%. Pozostałe dochody własne są to dochody  

z odszkodowań, zwrotów dotacji i wynoszą 13 944 852,15 zł i to jest 4%. Następnie kształtowanie 

dochodów z subwencji oraz z udziału w podatkach od osób prawnych na przestrzeni lat. I w latach 

2023-2025 widzimy, tu jest porównanie tych dwóch lat, widzimy proszę państwa co teraz po nowej 

ustawie odnośnie dochodów samorządowych jak wygląda. Jest jedna subwencja. Na subwencji 

tracimy 48 771 507,62 zł, natomiast zyskujemy na udziałach w podatkach o 64%, to jest 222% 

więcej. W sumie dochody są większe od poprzedniego roku o 15 401 978,08 zł. Jak widzimy  

z tego wykresu subwencja jest uzupełnieniem dochodów. Ten sam udział w podatku od osób 

fizycznych pokazany jest na wykresie, jest on większy o 204%, jeśli chodzi o podatek od osób 

fizycznych i stanowi 24,8% dochodów ogółem. Następnie mamy udział w podatku dochodowym 

od osób prawnych CIT w latach 2016-2025 to jest 3,54% dochodów ogółem i jest większy  

o 469,84% niż w roku 2024. Następnie przedstawiamy środki pochodzące z budżetu Unii 

Europejskiej, to jest 6% wszystkich dochodów ogółem. Tu widzimy wzrost o 444% wspomniany. 

Planujemy pozyskać te środki z Unii Europejskiej i to jest kwota 18 222 362,62 zł. I przedstawię 

jak to wygląda. Jeśli chodzi o Program Rozwoju Obszarów Wiejskich "Rozbudowa drogi 

powiatowej w miejscowości Kowalkowice" 1 166 819,00 zł. Fundusze Europejskie na Rozwój 

Cyfrowy "Projekt Cyberbezpieczny Samorząd" 263 167,00 zł. Następnie Krajowy Plan Odbudowy 
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7 387 682,93 zł. Również Krajowy Plan Obudowy "Poprawa efektywności energetycznej Zespół 

Szkół nr 3, Bursa Szkolna, oraz LO Nr 2 imienia Chreptowicza" 6 084 480,74 zł. Następne projekty 

unijne w szkołach 1 531 855,69 zł. Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego "Poprawa 

Infrastruktury Edukacyjnej Zespołu Szkół nr 3" 1 788 357,26 zł. Środki pochodzące z budżetów 

innych JST stanowią 2% wszystkich dochodów powiatu i może omówię wszystkie, które tu są. 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski - otrzymamy z gminy  2 656 131,57 zł na lokalny transport 

zbiorowy 30 000,00 zł, na remont drogi powiatowej ulica Iłżecka 536 110,24 zł, na przebudowę 

drogi na odcinku Ostrowiec-Boksycka drugi etap  1 110 021,33 zł, modernizacja oddziału 

kardiologii wraz z wymianą i zakupem nowego wyposażenia 980 000,00 zł. Następnie mamy 

Gminę Waśniów 1 145 730,50 zł, lokalny transport zbiorowy 110 000,00 zł, remont drogi Waśniów 

- Momina 300 000,00 zł, opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy drogi Śnieżkowice 

135 730,50 zł, rozbudowa drogi Kowalkowice 600 000,00 zł. Gmina Bodzechów 495 539,84 zł, 

lokalny transport zbiorowy 100 000,00 zł, remont drogi Szewna - Miłków 395 539,84 zł. Gmina 

Ćmielów 85 000,00 zł, na lokalny transport 55 000,00 zł i na opracowanie dokumentacji  

w miejscowości Ruda Kościelna 30 000,00 zł. Gmina Bałtów - lokalny transport zbiorowy  

25 000,00 zł. Gmina Kunów też lokalny transport zbiorowy 55 000,00 zł. Gmina Wojciechowice - 

3 000,00 zł. Województwo świętokrzyskie - tak zwane dopłaty do biletów ulgowych  

500 000,00 zł i Powiat Lipski, Powiat Kielecki, Powiat Opatowski - to dotyczy WTZ 

"Zintegrowani" - rehabilitacja zawodowa i społeczna 82 368,00 zł. To jest w sumie kwota  

5 047 769,91 zł i to jest 2% wszystkich dochodów powiatu omawiane wcześniej. Teraz mamy 

dochody z funduszy, które stanowią 18% wszystkich dochodów i są większe o 4% niż w roku 2024. 

Źródła dochodów tych funduszy - Fundusz Polski Ład 3 990 000,00 zł i to jest pierwszy etap  

w Świrnie, Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg stanowi 73%  41 830 874,57 zł i mamy tutaj  

4 remonty i 4 inwestycje. Cztery remonty: ulica Iłżecka, Żeromskiego, Waśniów - Momina, 

Szewna - Miłków. Cztery inwestycje: ulica Zamkowa - Ćmielów, ulica Warszawska - Kunów, 

drugi etap Boksycki, drugi etap Świrny. Jeśli chodzi o Rządowy Fundusz Odbudowy Zabytków 

mamy tu muzeum i kościół. Jeśli chodzi o Fundusz Pracy, nie wspomniałam że Rządowy Fundusz 

Odbudowy Zabytków stanowi 7%. Jeśli chodzi o Fundusz Pracy 1%, na kwotę 700 000,00 zł na 

poziomie tego roku. Fundusz Przewozów Autobusowych 12%. Wszystkie dochody z funduszy 

stanowią kwotę 57 078 420,59 zł. Pokazując omówione dochody w innej strukturze wygląda to 

następująco. Te same, które już omówiłam, jak wyglądają, dochody własne przypomnę 68%, 

dotacje zlecone 7%, dochody z innych JST 2%, środki z Unii Europejskiej 6% i dochody z funduszy 

17%. Dochody własne powiatu to głównie subwencje oraz udziały w podatkach PIT i CIT  

i wyglądają na wykresie kołowym w ten sposób: 42% razem CIT i PIT, dochody od pensjonariuszy 

6%, subwencja czerwona 42% pomarańczowa właściwie, dochody własne 6%. Następnie mamy 

dochody własne Starostwa 2%, ale są to dochody nieznaczne, pochodzą z następujących źródeł  

i przedstawiają się też następująco: na 2025 rok planujemy kwotę 7 390 000,00 zł, wspomniane 

2% i to są dochody Skarbu Państwa, opłaty komunikacyjne, prawa jazdy, kary dotyczące opóźnień 

w rejestracji, opłaty za zajęcie pasa, opłaty geodezyjne i pozostałe dochody (czynsze i odsetki). 

Kształtowanie się wpływów z opłaty komunikacyjnej na wykresie, tu jest przedstawione też 

porównywanie w latach 2015-2025, ale widzimy pomału tendencję wzrostową. Jeśli chodzi  

o wydatki, struktura wydatków wzrasta o 5% w stosunku do obecnego roku i wydatki bieżące 

wynoszą 79% wszystkich wydatków, wydatki majątkowe 21%. Ta sama struktura na wykresie 

kołowym wygląda w ten sposób: 44% oświata i wychowanie, drogi publiczne i transport 24%, 

pomoc i polityka społeczna, rodzina, ochrona zdrowia 16%, bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
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przeciwpożarowa 5%, administracja publiczna 6%, pozostałe wydatki 5%. Następnie wydatki  

w 2025 roku mamy podane tabelarycznie: oświata i wychowania oraz edukacyjna opieka 

wychowawcza, osobno wykazaliśmy tu inwestycje i remonty oświaty 13 435 363,04 zł, dlatego 

widzimy, że oświata i ochrona jest 40% plus 4% remonty i inwestycje 44% razem. Pomoc 

społeczna, rodzina, ochrona zdrowia 16% to 51 286 173,86 zł, drogi publiczne i transport 24% to 

77 194 551,01 zł, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 5% to 17 491 444,00 zł, 

administracja publiczna 6% wszystkich wydatków ogółem, to 21 268 706,31 zł, pozostałe wydatki 

to kwota 16 574 131,02 zł. Jeśli chodzi o wydatki na inwestycje, które stanowią 21% wszystkich 

wydatków notujemy wzrost o 17% w stosunku do roku 2024 i tu widzimy dokładnie, jak ten budżet 

jest budżetem proinwestycyjnym. Mamy porównanie 2024 roku do 2025 roku tak, jak Pani Starosta 

powiedziała 10 milionów więcej przeznaczamy na wydatki inwestycyjne. Na dole jest wykres 

kołowy. Jeśli chodzi o drogi 61% udział w wydatkach na inwestycje, udział procentowy  

w wydatkach na inwestycje, zakup autobusów 14% to 10 112 510,00 zł, szkoły 16%  

11 228 026,04 zł, szpital 1% to jest 980 000,00 zł, muzeum i kościoły 6% to 3 857 700,02 zł, 

pozostałe 2% to 1 426 370,00 zł. I omawiam wspomniane wcześniej inwestycje po kolei - 

inwestycje w zakresie dróg w 2025 roku to  42 599 896,47 zł, to jest 61% wszystkich inwestycji, 

rozbudowa drogi Kowalkowice  1 845 811,23 zł, rozbudowa drogi w miejscowości Świrna  

14 472 181,79 zł, rozbudowa ulicy Zamkowej w Ćmielowie 5 711 144,68 zł, rozbudowa ulicy 

Warszawskiej w Kunowie 14 953 761,79 zł, rozbudowa drogi na odcinku od skrzyżowania z ulicą 

Podgórze do skrzyżowania z ulicą Świętokrzyską 610 605,00 zł, opracowanie dokumentacji  

w miejscowości Wymysłów 140 684,00 zł, następnie opracowanie dokumentacji projektowej 

rozbudowy drogi w miejscowości Śnieżkowice 271 461,00 zł, przebudowa drogi Ostrowiec - 

Boksycka w kwocie 3 711 353,98 zł, opracowanie dokumentacji w miejscowości Ruda Kościelna 

79 335,00 zł, opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy ulicy Rudzkiej 288 558,00 zł, 

przebudowa drogi obejmująca przebudowę zjazdu oraz wymiany istniejących przepustów  

w miejscowości Brzóstowa 300 000,00 zł, zakup samochodu na potrzeby służby drogowej  

150 000,00 zł. Najważniejsze remonty w zakresie dróg w 2025 roku na kwotę  13 639 144,54 zł to 

jest 4% wszystkich wydatków. Remont drogi powiatowej ulica Iłżecka  3 572 283,99 zł, remont 

drogi powiatowej Waśniów - Momina 2 882 510,72 zł, remont drogi Szewna - Miłków  

2 635 146,19 zł remont drogi powiatowej ulica Żeromskiego. Wszystkie te cztery remonty 

współfinansowane są z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Następnie mamy inwestycje 

transport - zakup niskoemisyjnych autobusów do obsługi linii pozamiejskich na terenie Powiatu 

Ostrowieckiego w kwocie 10 112 510,00 zł. Zakup będzie dofinansowany ze środków Krajowego 

Planu Obudowy w ramach Centrum Unijnych Projektów Transportowych w kwocie  

7 387 682,93 zł. Dostaniemy dofinansowanie w wysokości 73% tego zakupu, natomiast 27 tysięcy 

jest to kwota wygospodarowana ze środków własnych. Najważniejsze inwestycje w szkołach  

i remonty w szkołach jest to kwota 13 435 363,04 zł, to jest 9% wszystkich wydatków na oświatę. 

Omówię po kolei: "Poprawa efektywności energetycznej Zespół Szkół nr 3, Bursy Szkolnej oraz 

LO Nr II" 7 483 911,31 zł, "Poprawa infrastruktury edukacyjnej Zespołu Szkół nr 3"  

2 103 949,73 zł, "Przebudowa pomieszczeń sanitarnych w Zespole Szkół nr 3" 1 310 000,00 zł, 

"Wykonanie wentylacji mechanicznej w budynku LO Nr III" 150 000,00 zł, "Rozbudowa wraz  

z przebudową budynku Zespół Szkół nr 1 celem dostosowania do potrzeb osób 

niepełnosprawnych"  75 000,00 zł, "Przebudowa pomieszczeń sanitarnych budynku Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących, Bursy Szkolnej oraz Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii" w wysokości  

105 165,00 zł. Ostatnie są niezbędne prace remontowe w jednostkach oświatowych w łącznej 
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kwocie 2 207 337,00 zł. Następnie mamy wydatki na inwestycje i remonty w szkołach to jest 4% 

wydatków wszystkich. Porównanie mamy wydatki w latach 2016-2025, żeby pokazać jak te 

wydatki rosną, zarówno na remonty jak i na inwestycje. Widzimy w roku 2025 kwotę  

11 228 026,04 zł, to jest 16% wszystkich inwestycji. Po lewej stronie są remonty 2 207 337,00 zł. 

Z roku na rok te kwoty na remonty w szkołach wzrastają. Następnie mamy właśnie ten wzrost 

wydatków na szkoły na wykresie pokazane jak to wygląda. Jeśli chodzi inwestycje muzeum, szpital 

i parafia jest to kwota 4 837 700,00 zł, to jest 7% wszystkich wydatków inwestycyjnych. I tak prace 

służące ekspozycji elementów zabytkowego układu parkowego przy Pałacu Wielopolskich  

w Ostrowcu Świętokrzyskim - Częstocicach w kwocie 3 357 900,00 zł, modernizacja oddziału 

kardiologii wraz z wymianą i zakupem nowego wyposażenia w kwocie 980 000,00 zł, remont 

konserwatorski organów w kościele pod wezwaniem Świętego Stanisława Biskupa i Męczennika 

w Ostrowcu Świętokrzyskim w kwocie 499 800,02 zł. Następnie mamy pozostałe inwestycje, to 

kwota  1 426 370,00 zł omówione wcześniej 2% wszystkich inwestycji. I omówię tu wszystkie 

pozostałe, które nie zostały wcześniej omówione - zakup domu jednorodzinnego w celu utworzenia 

nowej całodobowej placówki opiekuńczo-wychowawczej typu interwencyjnego oraz 

specjalistyczno-terapeutycznego 350 000,00 zł, zakup plotera w Wydziale Geodezji  72 000,00 zł, 

budowa miejsc postojowych przy Starostwie 300 000,00 zł, opracowanie dokumentacji rozbudowy 

Starostwa 102 000,00 zł, zwiększenie poziomu cyberbezpieczeństwa 112 370,00 zł zakup 

samochodu w DPS-ie na ulicy Grabowieckiej  200 000,00 zł, zakup koparko-ładowarki dla potrzeb 

służby drogowej 250 000,00 zł, montaż klimatyzacji w Starostwie 20 000,00 zł, rozbudowa sieci 

monitoringu Starostwa 10 000,00 zł, zakup pochłaniacza wilgoci w archiwum też 10 000,00 zł. 

Jeśli chodzi o wydatki współfinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg wspomniane 

wcześniej, ale to jeszcze tylko powiem 14,5% wydatków, wszystkich wydatków stanowią w 2025 

roku i tu mamy te właśnie wspomniane wcześniej osiem zadań, cztery inwestycje i cztery remonty. 

Jest to kwota w sumie 47 725 712,70 zł. Na te zadania z rządowego funduszu pozyskamy   

41 milionów, w dochodach były omówione 41 830 000,00 zł, pozostałą kwotę 5 894 838,13 zł 

zabezpieczymy ze środków własnych, przy udziale gmin w wysokości 2 341 671,41 zł. 

Samych własnych, poniesionych ze Starostwa będzie to kwota 3 553 000,00 zł, samych własnych 

wydatków ze Starostwa. Następnie mamy oświatę, to jest 44% wydatków. W 2025 roku najbardziej 

kosztowna, jak zawsze będzie oświata. Przeznaczono na nią 144 miliony i przeznaczamy ją na 

działalność bieżącą 89% wszystkich wydatków na oświatę, to jest 128 862 395,07 zł. Inwestycje  

i remonty 9% wszystkich wydatków na oświatę to 13 435 363,04 zł, one były wcześniej omówione. 

Programy i projekty unijne 2% wydatków na oświatę, to 1 747 235,69 zł. Widzimy na następnym 

wykresie wzrost wydatków na oświatę jak się przedstawia. Proszę państwa nawet od 2015 roku 

widzimy z roku na rok tendencję wzrostową. Na chwilę obecną w tym roku dokładamy 20%,  

w następnym roku nie mamy się do czego porównać ponieważ subwencja ogólna jest jedna, mamy 

tylko potrzeby oświatowe, które określone zostały przez ministerstwo na kwotę 113 milionów 

złotych. Widzimy, że wydatki mamy na  134 000 000,00 zł. Tak to wygląda. Jeśli chodzi o wydatki 

na projekty unijne 7,2% wydatków wszystkich. Może tak pokrótce przedstawię państwu, bo to są 

wydatki wszystkie na projekty unijne: rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości 

Kowalkowice, Gmina Waśniów  1 845 811,23 zł, zakup niskoemisyjnych autobusów do obsługi 

linii pozamiejskich na terenie Powiatu Ostrowieckiego 10 112 510,00 zł, zwiększenie poziomu 

cyberbezpieczeństwa  263 000,00 zł, poprawa infrastruktury edukacyjnej Zespołu Szkół nr 3 2 103 

949,73 zł, poprawa efektywności energetycznej Zespołu Szkół nr 3, Bursy Szkolnej oraz LO Nr II 

7 483 911,31 zł, projekt Erasmus w Zespole Szkół nr 3 9 214,31 zł, "Dziś uczeń - jutro student" 
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141 577,54 zł, "Ekonomik – dobry wybór, dobra szkoła, dobra przyszłość" 3 600,00 zł, Eko - 

kompetencje  w Zespole Szkół nr 2 też 3 600,00 zł, Erasmus w Zespole Szkół nr 3 278 294,83 zł, 

praktyki zawodowe w Portugalii - CKZiU - 372 271,92 zł, "Ostrowiecki As w zawodzie" Zespół 

Szkół nr 2 445 863,83 zł, Erasmus Zespół Szkół nr 1 269 506,26 zł, program "CYBER.MIL  

z klasą" LO Nr II, Mistrzowski start w przyszłość 2 26,50 zł, Staszic 2 062,50 zł, Kreatywny 

Broniewski - szkołą przyszłości 3 600,00 zł i Program kompleksowego wsparcia dla rodzin "Za 

życiem" 180 400,00 zł realizowany przez jednostkę SOSW. W sumie pozyskamy z Unii 18 222 

362,62 zł a przeznaczamy na wydatki 23 556 584,96 zł. Różnicę pokrywamy ze środków własnych. 

Różnica wynosi 5 334 222,34 zł. Następnie mamy lokalny transport zbiorowy który stanowi 2% 

wszystkich wydatków. Uruchomiono dodatkowe linie autobusowe w celu zmniejszenia barier 

komunikacyjnych mieszkańców obszarów wiejskich, współfinansowane ze środków Funduszy 

Rozwoju Przewozów Autobusowych. Obecnie obejmuje 40 linii autobusowych. W przyszłym roku 

będzie 47. W dalszym ciągu mieszkańcy będą mieli możliwość dojazdu do Świętokrzyskiego 

Centrum Onkologicznego. To jest tak zwana linia onkologiczna. Na lokalny transport zbiorowy  

w 2025 roku zaplanowano  7 530 000,00 zł. W tym roku jest to kwota 6 498 000,00 zł, czyli wzrost 

o 15,8%. Jeśli chodzi o wspomnianą linię onkologiczną, do istniejących już dwóch kursów  

z Ostrowca Świętokrzyskiego do Kielc będzie utworzony dodatkowy trzeci kurs przez Szewnę. 

Ponadto będzie uruchomiona dodatkowa kolejna linia przez Kunów. Reasumując w 2025 roku 

planujemy funkcjonowanie czterech kursów do Świętokrzyskiego Centrum Onkologicznego  

w Kielcach. Dodam tylko, że wkład własny w wysokości, w tym roku 60 tysięcy współfinansowany 

jest z gminą Ostrowiec po połowie 50/50. Przechodzimy do pomocy społecznej. Pomoc społeczna 

jest większa o 9% niż w roku 2024. Wydatki na te zadania zaplanowano w wysokości  

28 101 365,00 zł i zostaną przeznaczone głównie na utrzymanie DPS-ów w kwocie  

23 955 985,00 zł, utrzymanie PCPR 2 698 095,00 zł, prowadzenie Środowiskowego Domu dla 

Osób Niepełnosprawnych Intelektualnie kwota  906 918,00 zł, zadania w zakresie przeciwdziałania 

przemocy domowej w kwocie 232 270,00 zł. Polityka społeczna jest większa od tego roku o 8,7% 

i stanowi prawie 3% wszystkich wydatków. W 2024 roku jest to kwota 8 982 077,00 zł, natomiast 

w 2025 roku na to zaplanowano prawie  10 milionów i jest to kwota 9 635 951,00 zł. Przeznaczamy 

ją głównie na Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności 2 202 505,00 zł, funkcjonowanie 

Powiatowego Urzędu Pracy 6 053 386,70 zł, rehabilitację zawodową i społeczną osób 

niepełnosprawnych, w tym warsztaty terapii zajęciowej w kwocie 1 380 060,00 zł. Wspomniane 

warsztaty terapii zajęciowej, zaplanowano dotację dla następujących warsztatów terapii 

zajęciowych: przy Stowarzyszeniu SZANSA kwota 318 240,00 zł, dokładnie taka sama kwota jak 

w tym roku, przy Stowarzyszeniu RAZEM 243 360,00 zł, też taka sama kwota i przy 

Stowarzyszeniu ZINTEGROWANI kwota 224 640,00 zł. To są te same kwoty, co w roku 2024.  

W Czekażewicach Drugich jest to kwota 59 904,00 zł, w Bidzinach z filią w Stodołach Koloniach 

przy Stowarzyszeniu Akademia Pomysłu Bidziny w kwocie 18 720,00 zł, WTZ nr 2 w Opatowie 

41 184,00 zł i WTZ nr 1 w Opatowie 7 488,00 zł. Łączna kwota na warsztaty terapii zajęciowej 

wynosi 913 536,00 zł. Jeśli chodzi o utrzymanie placówek opiekuńczo-wychowawczych jest 

wzrost o 8,6% niż w roku 2024. Wydatki na funkcjonowanie placówek stanowią kwotę  

6 777 570,61 zł. W roku 2024 jest to kwota praktycznie taka sama, bo wynosi 6 776 761,00 zł. Na 

terenie Powiatu Ostrowickiego funkcjonuje Zespół Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

"Nasz Dom", w skład wspomnianego zespołu wchodzi Nasz Dom nr 1, numer 2 i druga placówka 

Niepubliczna Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza w Małachowie, w jej skład wchodzą cztery 

ośrodki. Następnie mamy muzeum i zabytki. Na muzeum i zabytki przeznaczyliśmy dotację 
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podmiotową dla muzeum w kwocie 1 900 000,00 zł. Utrzymujemy poziom dofinansowania 

proporcjonalny do dofinansowania otrzymanego z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Następnie mamy dotację dla muzeum na realizację wspomnianego wcześniej zadania 

„Prace służące ekspozycji elementów zabytkowego układu parkowego przy Pałacu Wielopolskich 

w Ostrowcu Świętokrzyskim" 3 357 900,00 zł, dotacja dla parafii na realizację zadania Remont 

konserwatorskich organów w kościele pod wezwaniem Świętego Stanisława Biskupa i Męczennika 

w Ostrowcu Świętokrzyskim 499 800,02 zł i prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Powiatu Ostrowieckiego  

w kwocie 100 000,00 zł i utrzymujemy tą kwotę na tym samym poziomie co w 2024 roku. 

Następnie mamy ochronę zdrowia i zaplanowano w 2025 roku na ten cel dotację dla szpitala na 

zadanie „Modernizacja oddziału kardiologii wraz z wymianą i zakupem nowego wyposażenia”  

w kwocie 980 000,00 zł i Akademia Pełna Zdrowia na działania profilaktyczne 240 000,00 zł. 

Mimo ograniczenia wydatków, na 2025 rok zaplanowano zadania na rzecz mieszkańców. Ze 

względu na zapotrzebowanie i prośby mieszkańców zwiększono wydatki na profilaktykę 

zdrowotną cieszącą się popularnością "Akademię Pełną Zdrowia", w ramach której zaplanowano 

badania specjalistyczne, konsultacje lekarskie, zajęcia z aktywności fizycznej, szkolenia  

i konferencje edukacyjne, warsztaty, treningi, koncerty relaksacyjno-rekreacyjne i wspomniana 

kwota na 2025 rok jest to 240 000,00 zł. W tym roku była to kwota 230 000,00 zł. Widzimy od 

2016 roku, jak rosły te wydatki na Akademię Pełną Zdrowia. Następnie mamy proszę państwa 

promocję powiatu poprzez sport. Wydatki na promocję poprzez sport też rosną z roku na rok. 

Notujemy wzrost w 2025 roku o 20% w stosunku do 2024 roku. Teraz mamy 100 000,00 zł, 

planujemy 120 000,00 zł. Jeśli chodzi o administrację publiczną, wydatki na administrację 

publiczną w kwocie 21 262 706,31 zł zamierzamy przeznaczyć na funkcjonowanie Rady Powiatu 

w kwocie 601 000,00 zł, funkcjonowanie Starostwa w kwocie 18 200 000,00 zł, promocję powiatu 

poprzez sport 120 000,00 zł, promocję powiatu w kwocie 100 000,00 zł, pozostałą działalność  

w kwocie 1 800 000,00 zł. Notujemy wzrost 12% w stosunku do roku poprzedniego. Jeśli chodzi 

o funkcjonowanie Starostwa przewidujemy tam koszty wynagrodzeń i utrzymanie stanowisk 

pracy, materiały eksploatacyjne, remonty wchodzą tu w tą kwotę. Natomiast jeśli chodzi  

o pozostałą działalność to jest rozdział 75095 jest to działalność usługowa Starostwa, zakup 

druków komunikacyjnych i tym podobne. Te same kwoty, które podałam wcześniej podajemy tutaj 

na wykresie i co możemy zaobserwować proszę państwa, administracja publiczna to jest 6,4% 

wszystkich wydatków ogółem. Widzimy, że bardzo dużą wagę przywiązujemy do kosztów 

działalności administracyjnej i zachowujemy dyscyplinę finansową. Zarówno w tym roku jak  

i w następnym jest to kwota 6%. 6,05%, 6,48% praktycznie taka sama kwota. Jeśli chodzi o rezerwy 

dla organizacji pozarządowych są większe o 50 tysięcy niż w tym roku i wynoszą 150 000,00 zł. 

Ujęto ich w następujących rozdziałach: bezpieczeństwo publiczne, zdrowie, pomoc społeczna, 

edukacyjna opieka wychowawcza i sport. Następnie w związku z zakończeniem zadania 

inwestycyjnego pod nazwą "Poprawa infrastruktury sportowej na terenie Powiatu Ostrowieckiego 

poprzez rozbudowę Powiatowego Stadionu Międzyszkolnego przy ulicy Żeromskiego" 

zaplanowano wydatki na utrzymanie powiatowego stadionu międzyszkolnego w kwocie 500 

000,00 zł. W trakcie roku, jeżeli zajdzie potrzeba będziemy tą kwotę zwiększać. Jest to na razie 

kwota szacunkowa. I na sam koniec zadłużenie - bardzo dużym obciążeniem dla budżetu tak, jak 

powiedziała Pani Starosta jest spłata zaciągniętego kredytu w latach ubiegłych, zobowiązania. Na 

spłatę kredytu oraz pożyczki zaplanowano kwotę 4 282 108,00 zł, natomiast na odsetki 3 585 

535,00 zł. Jest to spora kwota, stanowi ona 2,3% wszystkich wydatków, jest o 7 867 643,00 zł. Dla 
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porównania dodam, że w tym roku była to kwota 4 833 000,00 zł. Trzy miliony więcej musimy 

wygospodarować w roku przyszłym. To wszystko. Dziękuję za uwagę.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Szanowni państwo  

w międzyczasie przybyła do nas pani Wiceprezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

Katarzyna Piętos, serdecznie panią prezydent witamy. Przechodzimy do dalszych procedur. 

Państwo radni otrzymali projekt budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok oraz projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-2043 w dniu 22 listopada 

2024 roku. W dniu 9 grudnia 2024 roku odbyły się posiedzenia wszystkich komisji stałych Rady 

Powiatu Ostrowieckiego dotyczące wypracowania opinii na temat projektu budżetu na 2025 rok. 

Ponadto w dniu 17 grudnia komisje opiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok i bardzo proszę o przedstawienie opinii komisji stałych 

dotyczących projektów uchwał z punktu 13 i 14 dzisiejszego porządku obrad.  

 

Radny Andrzej Jabłoński – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Panie 

Przewodniczący. Szanowni Państwo. Komisja Budżetu i Finansów Rady Powiatu Ostrowieckiego 

na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 2024 roku większością głosów pozytywnie zaopiniowała 

projekty uchwał dotyczące uchwalenia budżetu Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025 oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2043 zawarte w punktach 13 i 14 dzisiejszego 

porządku obrad sesji.  

 

Radna Monika Borek – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowotnej  

i Bezpieczeństwa Publicznego – Szanowny Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Komisja 

Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 

2024 roku większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał dotyczące uchwalenia 

budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2043 zawarte w dzisiejszym porządku obrad.  

 

Radna Magdalena Leśniak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury  

i Ochrony Środowiska – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowna Rado. Komisja 

Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 

pozytywnie większością głosów zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 

rok 2025 oraz uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2043. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Dariusz Czupryński – Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Panie 

Przewodniczący – Pani Starosto. Wysoka Rado. Komisja Oświaty i Kultury na posiedzeniu w dniu 

17 grudnia pozytywnie również większością głosów zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu na 2025 rok oraz uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2043.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Ponadto informuję, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Kielcach w dniu 12 grudnia 2024 roku podjęła następujące uchwały: uchwałę 

numer 94/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Ostrowieckiego na 2025 

rok oraz uchwałę numer 93/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-2043. I bardzo proszę pani 

wiceprzewodnicząca przeczyta uchwały. 
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Radna Małgorzata Bień – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Uchwała nr 94/2024 II Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 12 grudnia 2024 roku w sprawie 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. II Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach: przewodniczący Wojciech Czerw, członkowie: Ewa 

Midura, Monika Różycka po rozpoznaniu w dniu 12 grudnia 2024 roku projektu budżetu Powiatu 

Ostrowieckiego na 2025 rok na podstawie artykułu 13 punkt 3 w związku z artykułem 19 ustęp 2 

ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych, dziennik ustaw  

z 2023 roku pozycja 1325 ze zmianami, postanawia zaopiniować pozytywnie projekt uchwały 

budżetowej Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok. Uzasadnienie - Zarząd Powiatu Ostrowieckiego 

spełniając wymogi określone w artykule 238 ustęp 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych, dziennik ustaw z 2024 roku pozycja 1530 ze zmianami, przedstawił 

Regionalne Izbie Obrachunkowej w Kielcach w dniu 12 listopada 2024 roku projekt uchwały 

budżetowej Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok wraz z uzasadnieniem. Przedmiotowy projekt 

zgodny jest z artykułem 211 ustęp 5 i artykułem 212 ustawy o finansach publicznych. Dochody 

budżetu przedstawione zostały w załączniku numer 1 do projektu w szczegółowości według 

działów, rozdziałów i źródeł (paragrafów). W załączniku numer 2 do projektu w podziale na działy, 

rozdziały klasyfikacji budżetowej, z wyodrębnieniem grup wydatków określonych w artykule 236 

ustęp 3 i 4 wyżej wymienionej ustawy o finansach publicznych przedstawione zostały wydatki. 

Analiza wydatków zaplanowanych w załączniku numer 2 do projektu uchwały budżetowej 

wskazuje na to, że w odpowiednich działach klasyfikacji budżetowej zaplanowane zostały wydatki 

na zadania własne obowiązkowe. W załączniku numer 3 ustalono limity wydatków na wieloletnie 

przedsięwzięcia planowane do poniesienia w roku budżetowym 2025. Część wydatków będzie 

realizowana w postaci dotacji określonych w załącznikach numer 11 - dotacje podmiotowe, numer 

12 - dotacje celowe. Planowane na 2025 rok wydatki budżetowe wysokości 327 860 000,00 zł są 

równe planowanym dochodom budżetowym w kwocie 327 860 000,00 zł. Prawidłowo 

zaplanowana została rezerwa ogólna, gdyż stanowi ona wielkość względną wynoszącą od 0,1% do 

1% wydatków budżetu zgodnie z artykułem 222 ustęp 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych. Rezerwa na zarządzanie kryzysowe została określona zgodnie  

z artykułem 26 ustęp 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 roku o zarządzaniu kryzysowym, dziennik 

ustaw z 2023 roku pozycja 122 ze zmianami. Zgodnie z artykułem 212 ustęp 1 punkt 8 ustawy  

o finansach publicznych zaplanowano dochody i wydatki z tytułu realizacji zadań określonych  

w ustawie z dnia 27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony środowiska, dziennik ustaw z 2024 roku 

pozycja 54 ze zmianami. Zaplanowano również dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

finansowych ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVI-19 w ramach Rządowego Funduszu 

Polski Ład, Programu Inwestycji Strategicznych oraz Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W projekcie budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok 

spełniony został wymóg wynikający z artykułu 242 ustęp 1 ustawy o finansach publicznych, 

zgodnie z którym organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może uchwalić 

budżetu, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe niż planowane dochody bieżące 

powiększone o przychody, o których mowa w artykule 217 ustęp 2 punkt 5, 6, 7 i 8 tej ustawy. 

Upoważnienia zawarte w paragrafach 10 i 11 projektu uchwały budżetowej są zgodne  

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami. Określony w paragrafie 13 projektu uchwały 

budżetowej tryb ogłoszenia uchwały budżetowej jest zgodny z artykułem 13 punkt 7 ustawy z dnia 

20 lipca 2000 roku o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych, 
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dziennik ustaw z 2019 roku pozycja 1461. Pouczenie: Na podstawie artykułu 20 ustęp 1 ustawy  

z dnia 7 października 1992 roku regionalnych izbach obrachunkowych Zarządowi Powiatu 

Ostrowieckiego przysługuje prawo wniesienia odwołania od niniejszej uchwały do Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w terminie 14 dni od daty jej doręczenia. Podpisał 

Przewodniczący Składu Orzekającego Wojciech Czerw. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Szanowni państwo poznamy teraz stanowiska 

klubów dwóch działających w radzie powiatu i bardzo proszę przewodniczącego Klubu Prawa  

i Sprawiedliwości o przedstawienie stanowiska w sprawie projektu uchwały dotyczącej uchwalenia 

budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok i uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Przed stanowiskiem klubowym? Bardzo proszę.  

 

Radny Grzegorz Kazimierski – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący. Pani Starosto. 

Przepraszam. Szanowna Rado. Drodzy Goście. Chciałbym się podzielić takim własnym 

spostrzeżeniem odnośnie budżetu utworzonego na 2025 rok. Pani skarbnik bardzo precyzyjnie  

i szczegółowo to państwu omówiła, a ja chciałbym się z państwem podzielić takimi własnymi 

spostrzeżeniami. Rzeczywiście od stycznia 2025 roku zmienia się ustawa, zmienia się model 

tworzenia budżetu w samorządach terytorialnych. Szanowni Państwo. Rzeczywiście znika 

subwencja oświatowa, która chyba w wysokościach o ile mnie pamięć nie myli, to wynosiła  

48 milionów, ale zwiększa się udział powiatu w podatku CIT i PIT, to jest chyba około  

63 milionów, tak zmienia się ta pozycja. Jest to na korzyść jakby można powiedzieć powiatu  

o 15 milionów, ale chciałbym się z państwem jeszcze podzielić jedną kwestią, taką drobną. Tutaj 

w budżecie, jeżeli mówimy o transporcie lokalnym, wzrost wydatków na ten rok przewidujemy  

o 15%. Na komisjach problemowych, na których rozmawialiśmy tutaj pan naczelnik Mroczek tylko 

państwu przedstawił kwestię taką autopoprawek, co do tych wniosków złożonych do wojewody  

o aplikację środków. Szanowni Państwo. Z jedną kwestią też się należy zgodzić, to co powiedziała 

Pani Starosta Agnieszka Rogalińska, że będziemy się tu chyba niejednokrotnie spotykać w ciągu 

roku budżetowego po to, żeby dokonywać pewnych zmian, korekt. Szanowni państwo taka moja 

obawa tylko w tej kwestii, którą się z państwem chciałem podzielić, po stronie wydatków Powiatu 

Ostrowieckiego jest wzrost wydatków na transport lokalny o 15%, a jak się to ma, jak 

rozmawialiśmy na komisji infrastruktury? Złożone środki do wojewody aby pozyskać na ten 

transport wszystkie podlegają ocenie, tam był taki krótki termin, pan naczelnik nas informował, ale 

o co tu chodzi, wojewoda świętokrzyski z rządu otrzymał analogicznie na ten rok 2024 rok na ten 

pierwszy etap 64 miliony środków na całe województwo świętokrzyskie, na wszystkie gminy, 

powiaty, miasta, a na 2025 rok otrzymał 42 miliony złotych w pierwszym etapie, czyli o 35% mniej 

pieniędzy do roku 2024, a my zwiększamy wydatki na transport lokalny o 15%. Mam nadzieję, że 

te wnioski zostaną ocenione pozytywnie, to co dyskutowaliśmy na komisjach, choć powiat jest 

jakby czwarty w kolejce do oceny. Pierwsze gminy, związki międzygminne i tak dalej. Zobaczymy 

jak to wszystko będzie wyglądać, bo wtedy będzie widać w praktyce jak jest realizowany ten budżet 

po stronie przychodów i wydatków. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy to było stanowisko panie 

przewodniczący klubu? To bardzo proszę. Przed stanowiskiem klubu rozumiem. Panowie nie 

otworzyłem jeszcze dyskusji. Teraz stanowiska klubów. Bardzo proszę stanowiska klubów  

i dyskusja, otwieramy.  
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Radny Zbigniew Duda – Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość – Panie 

Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Ja bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, że nawet 

nie musiałem się zgłaszać, żeby odczytać to stanowisko. Ja to naprawdę bardzo doceniam. Ja to 

naprawdę bardzo doceniam. Myślę, że mieszkańcy też widzą tą jakość. Drodzy Państwo. W dniu 

dzisiejszym będziemy dyskutowali nad budżetem powiatu na rok 2025, a tak właściwie nad planem 

tego budżetu, bo większość z państwa jest radnymi kolejną kadencję więc zdajecie sobie państwo 

sprawę z tego, że ten budżet będzie wielokrotnie ulegał modyfikacjom, ale powinniśmy się odnosić 

do tego planu, który mamy przekazany. Więc budżet na rok 2025 jest skonstruowany na nowych 

zasadach finansowania powiatu. Założenia przedstawione w budżecie opierają się na niepewnych 

wielkościach finansowania i dziś trudno jest określić czy są one choć w małym stopniu 

realistyczne. Jest to coś nowego więc też nie jesteśmy w stanie tego określić. Sytuacja powiatu jest 

bardzo trudna, ale ten plan budżetu niestety przewiduje dalsze zadłużanie się. Wydłużacie państwo 

czas spłaty kredytu licząc na to, że ten problem przerzucicie na przyszłe władze powiatu. Zamiast 

się skupić na skutecznym pozyskiwaniu środków zewnętrznych, to sięgacie po najprostszy  

i najbardziej niebezpieczny sposób finansowania. Ten kredyt przecież muszą spłacić mieszkańcy. 

Jak sobie przypominamy to z podatków mieszkańców jest budżet. Wątpliwość zakładanych 

dochodów jest tak duża, że planowane inwestycja stoją pod znakiem zapytania. Bardzo wątpliwe 

jest to czy nie są to jedynie zapisy w budżecie a inwestycji mieszkańcy się nie doczekają. Bardzo 

znacząco rosną koszty funkcjonowania Starostwa Powiatowego. Wzrost tych kosztów o aż 10%, 

czyli o 1 760 000,00 zł stawia pod znakiem zapytania racjonalność i prawidłowość zarządzania.  

W stosunku do projektu budżetu na rok 2023 koszty utrzymania PCPR-u wzrastają aż o 48%. 

Dotychczasowe działania pomocy społecznej przynoszą bardzo słabe efekty. Przykładem niech 

będzie piecza zastępcza i inne aspekty tej działalności. Mamy obawy, że tak wysoki koszt może 

nie przełożyć się na lepsze funkcjonowanie jednostki zarządzanej przez panią dyrektor Joannę 

Pikus. Również przeciwdziałanie przemocy domowej to wzrost nakładów aż o 216%. I drodzy 

państwo do tej pory, jak widzimy wszyscy były to głównie festyny, gale, spotkania w błysku fleszy 

służące głównie reklamie kilku osób. Czy większe nakłady spowodują faktycznie zwiększenie 

pomocy społecznej a nie ilość niewiele wnoszących oprócz lansu imprez? To jest otwarte pytanie. 

Obawiamy się, że będzie realizowana ta druga opcja. Nieracjonalnym działaniem jest również 

zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych, gdyż jest to zgodnie z ustawą obowiązek 

gminy. W projekcie budżetu planujecie również olbrzymi wzrost wynagrodzeń. Olbrzymi, bo  

25 695 000,00 zł. To jest podwyżka wynagrodzeń aż o 21%. O 21%, co przy poziomie inflacji 

około 5%, jeszcze nie mamy wskaźnika, natomiast on oscyluje w tych granicach budzi duże 

zaniepokojenie o sens potrzebę takiego właśnie działania. Dodatkowo cieniem na budżet i działanie 

powiatu kładzie się informacja, która pojawiła się ostatnio w mediach, cytuję "Jest to Marzena D., 

która pełniła funkcję starosty ostrowieckiego. Marzenie D. przedstawiono zarzuty dotyczące 

przekroczenia uprawnień służby, służbowych przepraszam, w celu osiągnięcia korzyści 

majątkowych, w tym działania na szkodę interesu publicznego oraz szkodę interesów majątkowych 

Starostwa Powiatowego w Ostrowcu Świętokrzyskim", koniec cytatu. Radni Klubu Prawo  

i Sprawiedliwość złożyli rekordową ilość interpelacji i zapytań, w których zwracaliśmy uwagę na 

istotne sprawy dla mieszkańców powiatu, jednak Zarząd nie wprowadził do projektu budżetu 

zadań, o które upominaliśmy się w imieniu mieszkańców. To między innymi pokazuje, że budżet 

nie spełnia oczekiwań i potrzeb mieszkańców a jego tworzeniu może przyświecać idea spełnienia 

wskaźników oczekiwanych przez regionalną izbę obrachunkową. Mając to wszystko na uwadze 
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powinniśmy być przeciwni temu budżetowi, ale w związku z tym, że jest to pierwszy budżet 

Starosty Rogalińskiej, chcąc ją obdarzyć kredytem zaufania i zdopingować do efektywnej pracy 

oddamy tylko głos wstrzymujący się. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Robert Rogala – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Tak dla Samorządu – 

Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Myślałem, że przekazanie betlejemskiego 

światła pokoju w dniu dzisiejszym, to będzie dalej miło, pięknie i przyjemnie. Jednak wydaje mi 

się, że tu kolega radny jednak musiał "ziugnąć", no to w związku z tym riposta będzie również. 

Wiem, że pan się cieszy panie radny z tego powodu. Panie Przewodniczący. Pani 

Starosto Wysoka Rado. Po wnikliwej analizie budżetu na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-2043 Klub Koalicja Tak dla Samorządu 

przygotował stanowisko w wyżej wymienionej sprawie, które sobie pozwolę w dniu dzisiejszym 

przedstawić. Ważnym wyznacznikiem tworzenia budżetu Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok jest 

inflacja i konieczność spłaty zaciągniętych kredytów. Miałem tego nie mówić, ale muszę, bo to 

zostało wytknięte wcześniej. Przedłużenie spłat kredytów jak dobrze pamiętam, to ta księga do 

2015 roku kiedy to państwo zaciągnęliście kredyty, skonsolidowaliście je, co spowodowało 

przedłużenie ich spłaty do 2033 roku. Ważnym wyznacznikiem tak, jak powiedziałem 

przepraszam. Niestety lwia część tych spłat przypada na poprzednią i obecną kadencję samorządu 

powiatowego i tak tylko dla przypomnienia, bo to już było wcześniej powiedziane odsetki, które 

musimy spłacić w 2025 roku od zaciągniętych kredytów wynosić będą w 2025 roku  

3 585 535,00 zł plus do tego rata kapitałowa to jest 4 282 108,00 zł. W sumie daje to bagatelną 

kwotę taką 7 867 643,00 zł, która musi być zabezpieczona w budżecie i wpłacona w 2025 roku,  

a przecież środki te można by było przeznaczyć i wykorzystać na inne cele społecznie użyteczne 

lub cele inwestycyjne. Drugim wyznacznikiem jeżeli chodzi o 2025 rok przy ciągłym wzroście cen 

towarów i usług jest kolejny wzrost wynagrodzenia minimalnego, co bezpośrednio ma przełożenie 

na konstrukcję tego budżetu. I również odniosę się do tego, co było powiedziane. Wzrost 

wynagrodzenia, wzrost kosztów w Starostwie, wzrost w placówkach podlegających pod Starostwo 

wiąże się w znacznej mierze ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia, do którego niestety 

musimy się proszę państwa dopasować, czy chcemy czy nie chcemy. Rzecz proszę państwa 

kolejna, drugim wyznacznikiem, jeżeli jest ten wzrost cen towarów i usług, wzrost wynagrodzenia 

co bezpośrednio ma przełożenie na konstrukcję naszego budżetu. Mimo tego można powiedzieć, 

że skonstruowaliśmy budżet na 2025 rok i możemy stwierdzić, że jest on budżetem równoważnym 

i jest on dobrym budżetem przy obecnych realiach. Przy jego konstrukcji nie zapomnieliśmy  

o potrzebach dotyczących budowy i remontu dróg oraz obiektów inżynieryjnych, remontach 

obiektów oświatowych oraz inwestycjach w oświatę polegających między innymi na 

dosprzętowieniu oraz jakości świadczonych usług edukacyjnych, możliwości aktywnego  

i zdrowego trybu życia. Nadal będzie kontynuowana bardzo potrzebna społecznie akcja pod nazwą 

Akademia Pełna Zdrowia, gdzie dbamy o profilaktykę i promocję zdrowia mieszkańców Powiatu 

Ostrowieckiego. Racjonalna polityka finansowa pozwala również na zakup sprzętu 

specjalistycznego do szpitala i na jego remonty, chociażby planowany w 2025 roku remontu 

oddziału kardiologii. Promocja Powiatu Ostrowieckiego przez sport, gdzie na ten cel środki 

finansowe są sukcesywnie zwiększane. Ciągle poszerzamy ofertę dotyczącą miejsc wykluczonych 

społecznie, chodzi tu oczywiście o usługi transportowe dla ludności Powiatu Ostrowieckiego, jak 

również powiatów ościennych. Należy tu dodać, że od 2025 roku planowane jest utworzenie  

47 linii. W budżecie Powiatu Ostrowieckiego na 2025 rok znalazło się miejsce dla organizacji 
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pozarządowych, dla których środki podnoszone są rokrocznie, ponieważ widzimy duży potencjał 

tych organizacji, jeżeli chodzi o działalność na rzecz społeczności lokalnej. W budżecie nie 

zapomnieliśmy o pomocy społecznej, rehabilitacji zawodowej i społecznej i tu również odniosę się 

do wypowiedzi poprzednika. Niestety Panie Przewodniczący zakup samochodu, który planowany 

jest w budżecie, jest to zakup samochodu do domu pomocy społecznej i nie jest to żaden obowiązek 

gminy, ponieważ jest to placówka powiatu i tylko i wyłącznie powiat w tym przypadku może 

wystąpić o dofinansowanie do zakupu samochodu z funduszów PFRON-u. To taki niuansik tylko 

i tu nie zgadzam się z panem całkowicie, że musi kupić ten samochód gmina. Pamiętamy również 

o naszej bazie dla służb drogowych, gdzie z roku na rok staramy się ją wzbogacić o sprzęt 

niezbędny do świadczenia usług dla ludności Powiatu Ostrowieckiego i to również znalazło 

odzwierciedlenie w naszym budżecie. Tak skonstruowany budżet nie jest oczywiście szczytem 

marzeń, ale takie są niestety dzisiejsze realia. W naszej ocenie przedłożony budżet na rok 2025 

został opracowany rzetelnie i racjonalnie oraz wyczerpuje wszystkie znamiona równoważności. 

Dlatego Klub Radnych Koalicja Tak dla Samorządu poprze przedstawiony budżet na 2025 rok oraz 

Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2025-2043. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Poznaliśmy stanowiska klubów. 

Wiemy już jaki jest prognozowany wynik po deklaracjach klubowych, ale przystępujemy do 

dyskusji.  

 

Radny Mirosław Rogoziński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Szanowni 

Państwo. Ja tutaj wynotowałem sobie inwestycje z Gminy Ćmielów tak tylko między innymi. I tu 

jest rozbudowa drogi powiatowej nr 0692T ulica Zamkowa wraz z rozbiórką istniejącego mostu.  

I jest planowana kwota 5 711 000,00 zł. Potem opracowanie dokumentacji projektowej, rozbudowa 

drogi powiatowej nr 1637T w Rudzie Kościelnej, jest 79 000,00 zł. Opracowanie dokumentacji 

projektowej przebudowy obiektów mostowych na przepustach w pasach dróg powiatowych  

150 000,00 zł. I mam takie pytanie, czy w opracowaniu ujęte są przepusty z Gminy Ćmielów bez 

planowanej przebudowy drogi powiatowej 1528T w miejscowości Brzóstowa w kwocie  

300 000,00 zł, wymiana istniejących przepustów i które z tych planowanych inwestycji są nie tylko 

zaplanowane, ale będą realizowane w 2025 roku? Ja byłem uczestnikiem ostatniej sesji w Gminie 

Ćmielów i wiem jak jest trudna sytuacja, gdzie nawet na funkcjonowanie gminy jest brany w ogóle 

debet i potem przy inwestycjach rzędu takich 50 na 50 jeżeli chodzi o powiat to boję się, że może 

być tak jak z drogą powiatową, która biegnie przez Ćmielów, gdzie już jest od paru lat drogą 

nazwaną przez mieszkańców drogą wstydu. I ja jako radny wstydzę się w ogóle z tego tytułu  

w ogóle, że te inwestycje tak wyglądają. Dziękuję. 

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Bardzo serdecznie dziękuję. Szanowni Państwo. Bardzo 

dziękuję za kredyt zaufania, chociaż myślę, że kredyt przy sesji budżetowej to nie jest dobre 

słowo, ale dziękuję. Natomiast drodzy państwo to nie jest mój budżet. Mój budżet, to jest moim 

budżetem indywidualnym i myślę, że tu z mojego budżetu mogę kolegów na kawę 

zaprosić. Natomiast myślę drodzy państwo, że to jest budżet skonstruowany przez nas, przez 

powiat i nad tym powinniśmy się pochylać. Drodzy państwo kredytów można nie brać, można 

kredyty rolować. Ja chciałam tylko przypomnieć, że właśnie w latach 2014-2018 wyglądała tak 

spłata kredytu i odsetek drodzy państwo a samorząd to jest odpowiedzialność, to jest przede 

wszystkim drodzy państwo. Ja to mówię w pokojowej atmosferze. My bierzemy na siebie tą 
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odpowiedzialność spłacając odsetki i kredyt. I drodzy państwo tak, jak tutaj powiedział już kolega 

można oczywiście tego nie robić, natomiast za te środki można zrobić bardzo dużo. I tak jak tutaj 

kolega wyliczył przed chwilą inwestycje czy remonty drogowe, to jest prawie 8 000 000,00 złotych, 

które mogłyby być przeznaczone chociażby na taki cel. Nie będą drodzy państwo, bo pomimo tego, 

że nas też serce boli, jeśli chodzi o właśnie tego typu rzeczy, to po prostu musimy być 

odpowiedzialni i również w takim, w takiej materii brać przysłowiowo, kolokwialnie rzecz ujmując 

"byka za rogi" i już od poprzedniej kadencji po prostu musimy nad takimi rzeczami się drodzy 

państwo pochylać. Jest to strasznie trudna sytuacja co by nie powiedzieć i w jaki sposób to 

rozpamiętywać, ale drodzy państwo po prostu 8 milionów złotych na spłatę kredytu i wcale łatwiej 

w przyszłych latach nie będzie i z tym drodzy państwo trzeba się liczyć. Ja bardzo proszę drodzy 

państwo, żebyście wy jako radni również byli odpowiedzialni i o tym mówili, że raty kredytu  

i odsetki są gigantycznymi środkami, które muszą po prostu z tej kasy wypłynąć, aby pewne 

należności mogły być uregulowane. Drodzy państwo mówiliście tutaj państwo również o pewnych 

kwestiach, oczywiście to może być państwa zdanie, nasze zdanie jest zupełnie inne. I mogłabym 

powiedzieć tyle w temacie prawda, natomiast myślę, że tu wielkie słowa podziękowania należą się 

Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie, pani dyrektor Joannie Pikus, wszystkim pracownikom 

za to, że w trudnych czasach, trudnych czasach emocjonalnych również drodzy państwo, bo sami 

też wiecie jak pandemia, wojna przebodźcowanie nawet dzieci, wpływają na stan emocjonalny  

i wpływają na to w jakich warunkach wychowują się najmłodsi. Myślę drodzy państwo, że każda, 

każda sytuacja, co do tego, aby promować dobre rozwiązanie jest najlepsza. Jeżeli promujemy 

rozwiązania związane z pieczą zastępczą na piknikach, na konferencjach, to można tylko 

przyklasnąć takim zachowaniom drodzy państwo, bo wszystko to zmierza ku temu, aby poprawić 

właśnie trudną sytuację. Nie dalej, jak wczoraj gościliśmy razem właśnie z panią dyrektor Pikus tu 

u nas w Starostwie Powiatowym matkę prowincjalną razem z siostrą dyrektor, również z dwoma 

siostrami, była to czteroosobowa delegacja Sióstr Maryi i rozmawialiśmy właśnie o tych trudnych 

relacjach, o tym, co dzieje się w niektórych środowiskach rodzinnych, o tym, jak sytuację 

poprawić, o tym, co możemy zrobić, jak możemy poprawić prawo, bo to jest drodzy państwo 

najważniejsze, zmiany odgórne, zmiany legislacyjne i tu nad takimi rzeczami serdecznie proszę 

każde środowisko, które może się do tego przyczynić, abyśmy razem nad tym pracowali. Myślę 

drodzy państwo, że niektórzy z nas byli 13 grudnia na mszy rocznicowej stanu wojennego i tam 

piękne takie słowa padły, że najważniejsza jest jedność. Ja o tą jedność właśnie proszę, jeśli chodzi 

o tego typu tematy drodzy państwo i tu nad takimi tematami powinniśmy się ja użyję po raz kolejny 

tego słowa pochylać wszyscy i pracować w jednym kierunku. Ja zaproszę panią dyrektor Joannę 

Pikus, jeśli można, o kilka słów dotyczących właśnie tematu poruszonego przez państwa. Dziękuję 

bardzo.  

 

Joanna Pikus – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Ja bardzo serdecznie dziękuję Pani Starosta za 

wywołanie mnie do odpowiedzi, za to, że mogę się ustosunkować w imieniu swoim, ale  

i wszystkich pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu do słów 

pana radnego Zbigniewa Dudy. Drodzy państwo, do stanowiska przepraszam. Drodzy państwo 

chciałabym w pierwszej kolejności odnieść się do słabych efektów pracy Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie. Zacznę od pozyskanych środków w tym roku i na rok przyszły. Oczywiście 

muszę się posiłkować, ponieważ są to kwoty i zadania dosyć wysokie. W bieżącym roku 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie przystąpiło do projektu w ramach wspierania jednostek 
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samorządu terytorialnego w systemie przeciwdziałania przemocy domowej. Drodzy państwo 

pozyskaliśmy kwotę 51 tysięcy, gdzie wkład własny wynosił 12 750,00 zł. W ramach tych zadań 

zrealizowaliśmy wszystkie zadania ustawowe, które powinny być wykonywane w ramach pracy 

Powiatowego Centrum. Były to warsztaty dotyczące przemocy, hejtu nie tylko wśród dzieci, ale 

również osób dorosłych, były to działania prowadzone w kampanii "Pomarańczowa Wstążka", ale 

także była zorganizowana konferencja tematyczna, na której mieliśmy eksperta, który szczegółowo 

wyjaśniał wszystkie zadania związane z przeciwdziałaniem przemocy domowej. Drodzy państwo 

dlaczego w blasku świec i fleszy? Od razu powiem dlaczego. Dlatego, że wszyscy państwo radni 

dostali zaproszenia na takie konferencje. Przykro mi bardzo, że nie wszyscy państwo 

uczestniczycie w tego typu wydarzeniach, bo tu nie chodzi o blask fleszy, tylko przede wszystkim 

o to, żeby pokazać, że państwo nie zgadzacie się na takie działania, że promujecie zachowania 

zupełnie inne i wspieracie działania, które są realizowane na rzecz mieszkańców, w tym momencie 

przeciwdziałacie państwo przemocy. Ja serdecznie będę zapraszała mimo wszystko za każdym 

razem i takie zaproszenia będę kierowała oczywiście za pośrednictwem biura obsługi rady. 

Kolejnymi środkami, które pozyskało Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w tym roku, 

natomiast realizacja projektu będzie od 1 stycznia, to jest projekt asystent osoby  

z niepełnosprawnością dla jednostek samorządu terytorialnego. Drodzy państwo pozyskaliśmy 

kwotę 1 314 594,36 zł i chcę państwu powiedzieć, że Powiatowe Centrum Pomocy po raz pierwszy 

aplikowało o takie środki. Wnioskowaliśmy na troszkę większą kwotę, nie w pełni 

dostaliśmy, natomiast pozwoli nam to na wsparcie osób niepełnosprawnych z terenu Powiatu 

Ostrowieckiego 40 osób niepełnosprawnych. Kolejny projekt, który w tym momencie mogę śmiało 

powiedzieć, że będziemy realizować w roku przyszłym, ponieważ podpisanie umowy, w dniu 

dzisiejszym został już wynegocjowany termin w Urzędzie Marszałkowskim, to jest termin 

podpisania umowy 30 grudnia, ale będziemy ten projekt realizować również od 1 stycznia, to jest 

projekt "Rodzina w centrum", projekt na który pozyskaliśmy 4 840 000,00 zł. Drodzy państwo  

w ramach tego projektu, ja będę Pani Starosto przepraszam, ale podkreślała, bo tutaj również będą 

te tematy medialne i za chwilkę wrócę do tematu dlaczego będą to medialne, w ramach tego zadania 

jest planowany między innymi zakup domu jednorodzinnego na urządzenie dwóch mieszkań 

treningowych, ponieważ w placówce opiekuńczo-wychowawczej, we wszystkich naszych 

placówkach są pełnoletni wychowankowie, którzy mogą tak naprawdę opuszczać pieczę zastępczą 

z tym, że muszą mieć odpowiednie wsparcie do tego, żeby prawidłowo wchodzili w dorosły okres 

swojego życia. Mamy zakup busa do przewozu dzieci niepełnosprawnych, przede wszystkim 

dzieci, które będą umieszczane w pieczy zastępczej. Wiadomo współpraca z placówkami, ale 

współpracujemy również z rodzinami zastępczymi, które niejednokrotnie mają problem  

z dotarciem do specjalisty w innym mieście i proszą nas o to, żeby za naszym pośrednictwem,  

z naszym pracownikiem Powiatowego Centrum taka wizyta mogła się odbyć. Zaznaczę od razu, 

że wszystkie foteliki dziecięce mają wszystkie atesty i są wyposażone w pasy bezpieczeństwa. 

Kolejnym zadaniem, które w ramach tego projektu będzie organizowane jest organizacja kolonii, 

zimowisk, wsparcie specjalistów, co jest bardzo ważne, ponieważ będziemy mieć również 

wsparcie psychiatry dziecięcego drodzy państwo i ja będę to podkreślała, bo to jest ogromny sukces 

pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, którzy pozyskali pieniądze na takie 

działania. Oprócz psychiatry dziecięcego, psycholog, terapeuta do spraw uzależnień oraz w trakcie 

realizacji, jeżeli wyjdzie potrzeba kolejnych specjalistów również będziemy wnioskować o to, żeby 

takie środki były. Korepetycje dla rodzin zastępczych. Dlaczego to jest tak ważne drodzy państwo? 

Ponieważ nie wszystkie rodziny zastępcze mają możliwość finansowania ze środków prywatnych 
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korepetycji czy też zajęć dodatkowych, takie zajęcia będziemy realizowali do końca roku 2027.  

I oczywiście szkolenia dla nowych rodzin zastępczych tak, abyśmy mogli te rodziny pozyskiwać. 

Ja drodzy państwo tylko zaznaczę, że w zeszłym roku również zostało przeszkolonych 10 osób  

w ramach szkolenia PRIDE. Wszystkie osoby przeszkolone opiekują się dziećmi jako rodziny 

niezawodowe, bądź też spokrewnione, bo taki był też wymóg sądu, ale te szkolenia są realizowane. 

Są realizowane cyklicznie i będziemy je realizować nadal. Jeżeli chodzi o przemoc ja muszę do 

tego tematu jeszcze raz wrócić, ponieważ analizując wypowiedź pana radnego chciałam się odnieść 

również do tego, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie od zeszłego roku po raz pierwszy 

prowadzi grupy korekcyjno-edukacyjne dla sprawców przemocy. Słucham? Ale mam nadzieję, że 

odsłucha i będzie wtedy ewentualnie wiedział. Ja mam drodzy państwo nadzieję, że słuchają tego 

mieszkańcy, bo ja chcę przekazać to, co robi Powiatowe Centrum i zaznaczyć, że jako dyrektor tej 

jednostki nie zgadzam się z tą opinią i w imieniu pracowników chciałam też przedstawić nasze 

działania drodzy państwo. Więc ja wrócę do tych grup korekcyjno-edukacyjnych dla sprawców 

przemocy. Na te grupy oczywiście również pozyskaliśmy środki, to jest w niepełnej kwocie 

oczywiście, ale środki są w tym momencie zaplanowane również na rok przyszły. Naszym celem 

jest również prowadzenie takich działań dla ofiar przemocy, nie tylko dla sprawców, ale zaczęliśmy 

od tych grup i będziemy na pewno w temacie przemocy domowej bardzo intensywne działania 

nadal prowadzić. Jeżeli chodzi o działalność Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania  

o Niepełnosprawności drodzy państwo zaznaczę, że od stycznia przyszłego roku będzie pracował, 

już jest powołany do zespołu lekarz psychiatra. Lekarz już jest po szkoleniu w tym miesiącu i to 

też jest sukces, ponieważ tych specjalistów akurat nam brakuje. W związku z tym dla nas jest to 

dodatkową, dodatkowym takim plusem na to, żeby się nie zgodzić z wypowiedzią. Ponadto drodzy 

państwo ja jeszcze wrócę do pieczy zastępczej. Mam przyjemność być w Zespole Kryzysowym do 

Spraw Pieczy Zastępczej, jeżeli chodzi o Urząd Wojewódzki oczywiście i muszę państwu 

powiedzieć, że spotykając się ze specjalistami, z dyrektorami, z pracownikami powiatowych 

centrów, bądź placówek opiekuńczo-wychowawczych wszyscy sygnalizują, że problem braku 

miejsc jest w całej Polsce. Do nas również dziennie około 15-20 zapytań czy mamy miejsce  

w pieczy bez względu na to czy rodzinnej czy instytucjonalnej, takie zapytania spływają.  

W związku z powyższym w zeszłym roku w marcu, tak w marcu 2023 roku Powiat Ostrowiecki 

uruchomił kolejną placówkę opiekuńczo-wychowawczą w Małachowie nr 4 i drodzy państwo ta 

placówka momentalnie też się zapełniła. Nie jest to spowodowane tym, że tych dzieci przybywa, 

bo się komuś tak podoba, tylko sytuacją, która jest obecnie panującą. W związku z powyższym, 

aby móc zapewnić dzieciom właściwą opiekę, organizujemy szkolenia. Na podstawie tych szkoleń 

ja tylko zaznaczę, bo mi uleciało, w zeszłym roku w lipcu pozyskaliśmy rodzinę zawodową,  

w związku z tym to też jest taki nasz osobisty sukces. Natomiast drodzy państwo my cały czas 

staramy się, żeby ta liczba miejsc była zwiększona. Organizujemy kampanię i głośno o tym 

mówimy, że organizujemy kampanię i będziemy to robić po to, że być może jakaś rodzina zauważy, 

że jest dziecko, które potrzebuje wsparcia. Być może zachęcimy mówiąc o tym, jakie wsparcie 

oferujemy rodzinie, która będzie chciała to dziecko przyjąć i stąd też takie działania będą dalej 

realizowane. W zeszłym roku, w 2023 roku wystąpiliśmy do Rzecznika Praw Dziecka z wnioskiem 

o opinię czy na terenie Powiatu Ostrowieckiego konieczne jest utworzenie placówki opiekuńczo-

wychowawczej. To był nasz wniosek, ponieważ my taką potrzebę widzieliśmy i widzimy ją nadal. 

Opinia jest już pozytywna. Ona została przesłana nam w czerwcu tego roku. Opinia Rzecznika 

Praw Dziecka jest pozytywna, w tym momencie, stąd też jest zabezpieczona kwota  

w budżecie. Tylko i wyłącznie drodzy państwo po to, żeby dzieci, które wymagają wsparcia na 
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podstawie postanowienia sądu bądź też z innych przyczyn, bo czasami to jest nie tylko 

postanowienie sądu, ale jest to interwencja, dzieci które wymagają zabezpieczenia, żeby takie 

miejsce było i takie działania są drodzy państwo realizowane. Jeżeli chodzi o efekty pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie to ja bym tylko chciała jeszcze powiedzieć o temacie 

windykacji, jakie Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie realizuje. Mogę śmiało powiedzieć, że 

realizuje od całkiem niedawna drodzy państwo, ponieważ windykacja, która jest przeprowadzana 

w tym momencie jest spójna przede wszystkim z projektem, który został złożony i zresztą drodzy 

państwo ja mogę przedstawić, jeżeli chodzi od 2015 roku, jak wyglądała ilość wezwań do zapłaty, 

ilość tytułów wykonawczych. To pracownicy Powiatowego Centrum realizują te zadania w dniu 

dzisiejszym i ja powiem tak drodzy państwo, jeżeli chodzi o 2015 rok nie były wykonywane żadne 

działania związane z windykacją, nie była nawet realizowana ustawa o pieczy zastępczej, artykuł 

180, czyli o windykację, która powinna być zgłoszona. W 2018 również takich działań nie było  

i stąd też narobiły się, natworzyły się zaległości, które pracownicy Powiatowego Centrum w tym 

momencie muszą nadrabiać. Drodzy państwo my w tym momencie mogę powiedzieć 

wystawiliśmy tylko w tym roku 38 tytułów wykonawczych, ale chcę zaznaczyć, że część decyzji, 

która była wystawiona uległa przedawnieniu ze względu na to, że nie były wykonywane żadne 

działania. Oprócz tego, że zostały przedawnione, to również nie wszystkie były właściwie 

wystawione, co uniemożliwia nam prawidłowy proces windykacyjny. Nad tym pracujemy. 

Jesteśmy już bliscy finałowi, więc nie będę tutaj, chyba że państwo radni będą potrzebować 

szczegóły to chętnie je przedstawię. Natomiast temat również alimentacji, którą wykonujemy jest 

to temat, który również analizujemy i realizujemy od trzech lat. Ja bym tylko powiedziała ile  

w tym momencie mamy wniosków i spraw sądowych w związku z tym, że alimentacja jest 

realizowana. W tym roku złożyliśmy 29 wniosków, pozwów do sądu o alimenty. 7 spraw jest  

w toku drodzy państwo, tak abyśmy mogli zabezpieczyć dzieci i całą pieczę zastępczą, żeby te 

dzieciaki miały później możliwość rozwoju i szansę na prawidłowe funkcjonowanie. Ja bym 

chciała się jeszcze Pani Starosto odnieść, pytałam czy pani dyrektor pozwoli do zakupu samochodu 

do domu pomocy społecznej. Dlaczego bym się chciała odnieść? Dlatego, że drodzy państwo taki 

zakup już pani dyrektor wnioskowała, rozmawiała i już wstępne ustalenia zostały podjęte. Ten 

zakup samochodu jest niezbędny drodzy państwo, ponieważ tym samochodem będą przewożone 

osoby starsze niepełnosprawne, co jest bardzo ważne, na konsultacje lekarskie. Czy to są Kielce, 

czy jest Sandomierz, czy zupełnie inne ośrodki zdrowia, o których nie chciałabym dzisiaj nawet 

mówić, natomiast powiem szczerze, że dofinansowanie w ramach wyrównywania różnic między 

regionami jak najbardziej będzie pani dyrektor składała. Więc czy to będzie kwota, która była 

wskazana, czy to będzie inna w tym momencie trudno nam powiedzieć jaki będzie procent 

dofinansowania, natomiast takie działania zmierzające do tego, żeby budżet w jak najmniejszej 

kwocie odciążyć, a jak najwięcej pozyskać takich środków, to już taka analiza została zrobiona. Ja 

sobie zapisałam jeszcze ostatni punkt, być może troszkę za długo, bardzo przepraszam, ale 

chciałam drodzy państwo zaznaczyć jeszcze jedną bardzo ważną rzecz, myślę że dla mieszkańców, 

szczególnie dla osób niepełnosprawnych. Drodzy państwo utworzyliśmy punkty obsługi 

interesanta z prawdziwego zdarzenia, powiem wprost z prawdziwego zdarzenia. Jeżeli chodzi  

o Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania mamy dwa stanowiska ze względu na to, że jest to punkt, 

w którym przyjmujemy najwięcej osób, mamy dwa stanowiska doposażone w system dla osób 

niedosłyszących, takie urządzenia są również na punkcie obsługi interesanta dział rehabilitacji 

społecznej i mamy tam również stanowisko dla osoby poruszającej się za pomocą wózka. Jest to 

stanowisko, gdzie może podjechać do komputera, ponieważ nie każdy z mieszkańców ma dostęp 
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do internetu, do komputera, czy też ma umiejętności wprowadzania wniosków do systemu  

w związku z powyższym takie stanowiska zostały utworzone i z tego powodu jestem bardzo 

zadowolona. Drodzy państwo ja bardzo dziękuję za wysłuchanie. Oczywiście odpowiem na 

wszystkie pytania, ale chciałam również podziękować pracownikom Powiatowego Centrum za 

zaangażowanie na rzecz mieszkańców Powiatu Ostrowieckiego. Bardzo dziękuję. 

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Bardzo serdecznie dziękuję pani dyrektor i tutaj w imieniu 

Zarządu również raz jeszcze proszę o przekazanie takich podziękowań za świetną robotę drodzy 

państwo, jaką robicie, a kilka słów jeszcze bardzo proszę Pani Skarbnik.  

 

Julita Szewczyk – Skarbnik Powiatu – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. 

Chciałam się odnieść do porównania wynagrodzeń, które usłyszeliśmy i pozwolę się nie zgodzić 

dlatego, że porównanie to zostało dokonane projektu budżetu tamtego roku do projektu tego.  

I rzeczywiście wtedy była taka kwota, natomiast nie były uwzględnione podwyżki nauczycieli i na 

chwilę obecną, na dzień dzisiejszy jest to kwota, ale to znaczy chodziło mi o to, bo ja odnoszę się 

do teraz i to nie jest tak duża kwota. Natomiast w chwili obecnej w 2025 roku planujemy  

149 117 448,74 zł na wynagrodzenia, a na dzień dzisiejszy w budżecie 2024 roku jest to kwota  

143 041 350,51 zł wszystkich wynagrodzeń, wszystkich jednostek. Wzrost jest tylko o 4%, 4,07%. 

To jest kwota wzrostu 6 076 000,00 zł. Chciałabym dodać, że w ogólnej liczbie 1187 pracowników 

w placówkach podległych Powiatowi Ostrowieckiemu 309 osób pobiera minimalne 

wynagrodzenie, natomiast dalszy odsetek to jest różnica o 50 zł, o 100 zł. Dla przykładu powiem 

w Starostwie na 148 osób pracujących, 46 pobiera minimalne wynagrodzenie, a następne 10 różni 

się tylko o 50 zł. Także tak naprawdę 60 osób pobiera najniższe wynagrodzenie, stąd ta różnica. 

Największy odsetek osób z minimalnym wynagrodzeniem występuje w obu DPS-ach, to jest 

67,63% wszystkich wynagrodzeń. To tyle. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Dariusz Czupryński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Ja tak tylko 

chciałbym się odnieść do zachowania niektórych kolegów. Panie Przewodniczący chciałbym, żeby 

jednak na tej sali jakiś porządek panował i koledzy radni w miarę się zachowywali, bo niemiło jest 

patrzeć z tej strony stołu na was, jak my wysłuchaliśmy stanowiska klubu, a podczas kiedy pan 

Robert Rogala radny wygłaszał stanowisko klubu wy świetnie się w tym czasie bawiliście czymś 

innym. Nie wiem o czym rozmawiacie, co tam w tych telefonach oglądacie, pan radny, jak ma 

potrzebę odebrać telefon to niech wyjdzie, a nie rozmawia na sali. Zakłócacie odbiór. Pani dyrektor 

PCPR-u odpowiadała na pytania, a sam zainteresowany w tym czasie uczyniał sobie dyskusję. No 

po prostu jest to troszeczkę nie fair, nie w porządku. Dziękuję.  

 

Radny Jarosław Czarnecki – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Panie, Panowie Radni. 

Szanowni Goście. Tak będę czytał z telefonu. Nie będę się odnosił do pana radnego przez pana 

przewodniczącego, bo chyba nie warto. Moje pytanie jest następujące - jaką kwotę Starostwo 

wspomaga czy przeznacza na Małachów i na Nasz Dom oddzielnie. Jaka jest kwota na każde 

dziecko w tych ośrodkach i dlaczego jest taka wielka różnica, trzykrotna? I dlaczego nie zostało 

zaproponowane zwiększenie o procenty inflacyjne tej kwoty? Kolejne pytanie - jak się to ma do 

średniej w województwie świętokrzyskim? Dziękuję.  
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Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Nie 

wiem czy państwo też przed chwilą mnie słuchaliście, natomiast ja powiedziałam, że wczoraj 

spotkaliśmy się z matką prowincjalną i z panią, przepraszam z siostrą Elżbietą Kot. Spotykamy się 

sukcesywnie drodzy państwo i myślę, że wszystkim nam zależy na dobru dziecka, bo to jest 

najważniejsze. Dobro dziecka jest zawsze najważniejsze i to pomimo i na pohybel zawsze nam 

będzie przyświecać. Pamiętajcie państwo jeszcze raz podkreślę dobro dziecka jest we wszystkich 

działaniach najważniejsze. Myślę, że pani dyrektor kilka słów na ten temat, żebyśmy tutaj wyjaśnili 

panu radnemu.  

 

Joanna Pikus – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. W pierwszej kwestii 

odnoszę się do kwoty, jaka jest przeznaczana na jedno dziecko w placówce 

opiekuńczo-wychowawczej. Tylko pamiętajmy mamy tam 4 placówki i w każdej placówce jest 

inna kwota. Także ja podam placówka numer 1 - 4 644,38 zł, placówka nr 2 - 4 638,98 zł, 

placówka nr 3 - 4 638,39 zł i placówka nr 4 - 5 629,57 zł. Placówka opiekuńczo wychowawcza 

Denków, tam mamy dwie więc numer 1 - 4 827,27 zł, placówka nr 2 - 4 819,69 zł. Drodzy państwo 

skąd wynika taka różnica, szczególnie patrząc na kwotę 4 000,00 zł i 5 600,00 zł? Przede 

wszystkim dlatego, że placówka nr 4, która była zakładana w zeszłym roku powstała na 

prawidłowych zasadach i aktach, obowiązujących aktach prawnych. To znaczy zakładając nową 

placówkę, czy uzyskując wpis do wojewody decyzji o tym, że jest placówka wpisana do rejestru, 

należy wyliczając średnią kwotę utrzymania miesięcznego dziecka należy wziąć z całego 

województwa wtedy i wtedy robimy średnią i ta średnia została wyliczona prawidłowo na placówce 

nr 4 w Małachowie. Natomiast pozostałe placówki, ja nie chciałabym się chyba odnosić do tego w 

jaki sposób była zakładana, bo tu chodzi o sam moment założenia tej placówki, natomiast drodzy 

państwo nie możemy, nie ma na chwilę obecną podstawy do tego, żebyśmy wyrównali kwoty 

bazujące na wszystkie dzieci jednakowe, dlatego że ustawa mówi wprost, podnosimy tylko  

i wyłącznie o wskaźnik na podstawie ustawy budżetowej. W tym roku proponowany, 

prognozowany wskaźnik wynosił 100, 105 tak wczoraj Pani Starosta teraz to zauważa, tak 

rozmawiałyśmy, natomiast tylko tą kwotę, którą dyrektorzy placówek na każdą placówkę mogą 

nam wykazać, czyli średni miesięczny koszt utrzymania dziecka w roku poprzednim, bez kosztów 

inwestycyjnych razy prognozowany wskaźnik i taka jest wtedy kwota na dziecko. My nie możemy 

dać innej kwoty. W związku z tym drodzy państwo ta różnica będzie do momentu, kiedy nie zmieni 

się ustawa, kiedy nie będzie możliwości, która pozwoli nam prawnie zwiększyć bądź też wyrównać 

koszty utrzymania dziecka we wszystkich placówkach. Ja tylko zaznaczę, że takie pisma 

dotyczące, tak Pani Starosta pewnie zapomniała, natomiast pisała, to znaczy nie zapomniała o tym, 

że pisała tylko o tym, żeby powiedzieć, bo emocje, które towarzyszą dzieciom i rozmowom na 

temat placówek opiekuńczo-wychowawczo są dosyć duże, natomiast drodzy państwo było 

opracowane pismo, to pismo było przekazane do parlamentarzystów, pismo dotyczące 

ujednolicenia kosztów utrzymania dziecka we wszystkich placówkach w całej Polsce. Ta różnica 

owszem jest bardzo duża, jest różnica patrząc na placówki w województwie mazowieckim  

a w świętokrzyskim to jest przepaść bym powiedziała. Natomiast my nie mamy podstaw prawnych 

do tego przepraszam, żeby ten koszt był inny. Inaczej wygląda w sytuacji rodzin zastępczych, gdzie 

mamy kwotę odpowiednią dla rodziny spokrewnionej, niezawodowej czy też zawodowej i o takie 

zmiany wnioskowane było, Pani Starosta i Powiatowe Centrum. Natomiast drodzy państwo, jeżeli 

szczegółowo by ktokolwiek chciał zapytać dlaczego takie kwoty są niskie na poprzednich 
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placówkach, to tak jak mówię, ja mogę się odnieść do tej przy, której byłam podczas zakładania  

w 2023 roku. Dziękuję.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Dziękuję pani dyrektor. Szanowni 

Państwo. Ja bardzo się cieszę i dziękuję panu koledze radnemu za to pytanie. Jestem niezwykle 

zadowolona, że ono padło i myślę drodzy państwo, że tutaj ja państwa znowu poproszę o tą jedność. 

Jeżeli wy państwo moglibyście oczywiście z każdej strony w tym temacie pomóc, żeby nie 

wartościować dziecka tylko, aby można było odgórnie taką sprawę unormować, to my będziemy 

wtedy myślę wszyscy przeszczęśliwi. Wczoraj było drodzy państwo, jesteśmy w tym okresie 

przedświątecznym prawda, a wczoraj było takie piękne zdanie u pani dyrektor Orłowskiej "Boże 

Narodzenie zaczyna się w naszych sercach" i myślę drodzy państwo, że to jest też pewien akcent 

dla wszystkich nas. Także serdecznie proszę o jedność w tym temacie. Dziękuję panu radnemu 

Czarneckiemu za to pytanie.  

 

Radna Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Powiem, że jestem 

zdziwiona, że moje nazwisko padło akurat przy stanowisku klubu PiS, czyli jednogłośnym 

stanowisku jak mniemam, opiniującym projekt budżetu. Raczej spodziewałam się to w sprawach 

różnych. Otóż możecie państwo używać mojego pełnego nazwiska. Zwrócili się do mnie wszyscy 

odpowiedzialni dziennikarze, udzieliłam komentarza i wyraziłam na to zgodę. Powtarzam wszyscy 

odpowiedzialni dziennikarze. Więc proszę państwa to, co mogę powiedzieć - mam postawiony 

jeden zarzut o charakterze nie korupcyjnym. I to proszę zapamiętać. Jaki, niestety zabroniono mi  

o tym mówić. Zauważcie państwo, że działają różne służby i komisje i pan panie radny Duda, czy 

możesz zagwarantować, albo ktoś z państwa, że za chwilę nie będzie miał zarzutów? Obawiam się 

że nie. Za chwilę nie będzie miał.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Szanowni państwo bardzo proszę. 

 

Radna Marzena Dębniak – Czy ktoś z państwa radnych, w tym pan radny Duda, powtarzam, 

może zagwarantować, że za chwilę nie będzie miał jakiegoś zarzutu? Nikt nie może 

zagwarantować. Ja nie mogę mówić o charakterze mojego zarzutu, mogę tylko dodać, że nie czuję 

się winna. Rozumiem jeszcze jakby było to przy absolutorium, albo w sprawach różnych.  

W każdym bądź razie, żeby była jasność dziękuję całemu klubowi, który bardzo dobrze znam  

z różnych rzeczy za takie stanowisko i tyle mam do powiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję. Szanowni państwo jesteśmy w punkcie 

budżet. Przyjęcie projektu budżetu na przyszły rok. Bardzo proszę w tym temacie.  

 

Rady Mirosław Rogoziński – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. Szanowni 

Państwo. Na pewno wiemy, jak postępuje proces demografii w naszych gminach. Nawet ja taki 

przykład przytoczę w ogóle z Gminy Ćmielów, gdzie zawsze na koniec roku ksiądz to ujmuje i na 

100 zgonów, na przykład 20 parę jest urodzeń. To mówię tylko o Gminie Ćmielów. Myślę, że 

podobnie jest tutaj jeżeli chodzi o Ostrowiec i ościenne w ogóle gminy, które wchodzą od lat  

w składy rady powiatu. Chciałem zapytać, takie pytanie tutaj odnośnie działu 852, czy pomoc 

społeczna - wpłaty od pensjonariuszy domów pomocy społecznej wynoszą 22 593 000,00 zł. Jak 

to się ma do pełnego zakresu działalności domów pomocy społecznej? Czy kwota ta pokrywa 

całkowite koszty utrzymania DPS-ów? Dziękuję.  
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Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Myślę, że pani dyrektor 

Pikus raz jeszcze? Czy któraś z pań dyrektor? Pani dyrektor Ewa Orłowska i pani dyrektor Nowak? 

Dziękuję pani dyrektor. Ja chciałam tylko zaznaczyć drodzy państwo, że no niestety demografia  

w naszym kraju jest kwestią taką powiedzmy sobie bardzo newralgiczną a województwo 

świętokrzyskie jest najbardziej wyludniającym się województwem spośród 16 naszych krajowych. 

Więc tu myślę drodzy państwo, że nad tym powinniśmy się również pochylać, co zrobić, żeby nie 

było napływu, odpływu przepraszam z województwa świętokrzyskiego. Jakie działania podjąć 

odgórne na przykład przez Zarząd tutaj województwa, przez Sejmik, aby można było zahamować 

tego typu działania. Bardzo dziękuję.  

 

Joanna Pikus – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Na początku 

zaczęłabym od kwoty, która jest średnim miesięcznym kosztem pobytu mieszkańca w domu 

pomocy społecznej, czyli ile kosztuje mieszkaniec. Jeżeli chodzi o Domu Pomocy Społecznej na 

ulicy Grabowieckiej, to jest kwota 5 386,03 zł. Jeżeli chodzi o Dom Pomocy Społecznej na osiedlu 

Słonecznym to jest kwota 5 394,94 zł. Drodzy państwo oczywiście, że ta kwota jest bardzo niska, 

natomiast pamiętajmy również o tym, że wskaźnik który jest na placówkach opiekuńczo-

wychowawczych to, co mówiłam przed chwilą, wskaźnik ustalony w ustawie budżetowej tak samo 

obowiązuje domy pomocy społecznej. Jeżeli chodzi o koszt pobytu również średnio miesięczne 

wydatki, bez wydatków inwestycyjnych i wtedy możemy wyliczyć ten koszt mieszkańca. 

Natomiast Drodzy państwo jest również coś takiego, jak stare i nowe zasady umieszczania 

mieszkańców domu pomocy społecznej i bardzo się cieszę, że mam możliwość powiedzenia 

troszeczkę w tym temacie, ponieważ tutaj również mamy taką sytuację, którą będziemy na pewno 

analizować i szukać rozwiązań. Już szukamy, że tak powiem analizujemy, natomiast szukamy 

jeszcze kluczy rozwiązań tak. Drodzy państwo w domach pomocy społecznej na terenie Powiatu 

Ostrowieckiego, mówię o dwóch domach, umieszczeni są również mieszkańcy, którzy są 

umieszczeni na starych zasadach, którym do ich kosztów dofinansowywuje Urząd Wojewódzki, 

Wojewoda w wysokości do 20% kwoty. Natomiast w tym momencie te dotacje są bardzo niskie, 

te dotacje są w naszej ocenie zaniżono nie tylko w naszej, bo tutaj też analizując dokumentację  

z Panią Starostą, z Zarządem oraz dyrektorami domów widzimy, że taka dysproporcja w stosunku 

do innych dps-ów z terenu województwa świętokrzyskiego występuje. Ta dysproporcja jest bardzo 

duża, bo analizując nawet te koszty, to jest około 3%-4% różnicy. Drodzy państwo dlatego tutaj 

nad tym jak najbardziej pracujemy, na tym koszcie chcemy zwiększyć tak, żeby mieszkańcy mieli 

możliwość wyższej dotacji. Natomiast na chwilę obecną ja zaznaczę, że wszyscy mieszkańcy 

domów, obydwu domów pomocy społecznej są zabezpieczeni, są prawidłowo zaopiekowani, 

wypielęgnowani, wyżywienie na bardzo wysokim poziomie, jeżeli chodzi również o ich 

bezpieczeństwo jesteśmy, że tak powiem zadowoleni. W tym momencie również trwa kontrola 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Domu Pomocy Społecznej na osiedlu Słonecznym. Na 

chwilę obecną nie chciałabym mówić o szczegółach, ponieważ jeszcze jesteśmy w trakcie kontroli, 

natomiast widzimy, że obydwa domy, które są pod nadzorem Powiatowego Centrum są 

prowadzone prawidłowo i mimo, iż jest dysproporcja kwot tak, jak powiedziałam 20% z dodatków 

na mieszkańca umieszczonego na starych zasadach, no to radzą sobie DPS-y bardzo dobrze, 

aczkolwiek pieniędzy nigdy dość. Bardzo dziękuję.  
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Radny Grzegorz Kazimierski – Panie Przewodnicy. Pani Starosto. Szanowna Rado. Chciałbym 

rzeczywiście odnieść się do takiej jednej kwestii. Naprawdę wsłuchujemy się w głos Pani Starosto 

bardzo uważnie i pochylamy się nad tym, co Pani mówi. Jesteśmy tego świadomi, że zobowiązania 

powiatu z tytułu spłaty kredytu są duże i są wielkim obciążeniem dla powiatu, ale chciałbym 

żebyśmy się w tej kwestii odnosili tak precyzyjnie, bo w wypowiedziach niektórych radnych to są 

tylko słowa i takie sformułowania, że to w tamtym okresie, w tamtym okresie tych kredytów 

nabrano a teraz my mamy takie zobowiązania i musimy je spłacać. Ja mam takie pytanie do Pani 

Skarbnik, jeżeli może mi Pani teraz odpowiedzieć tak teraz, a jeżeli nie to w przyszłości, na 

następnej sesji. Czy w historii powiatu było już, miała miejsce konsolidacja kredytów albo użyję 

tego potocznego słowa "rolowanie"? I jeszcze bardziej precyzyjniej - na koniec 2014 roku ile 

wynosiło zobowiązanie powiatu z tytułu zaciągniętych kredytów? Dziękuję bardzo.  

 

Julita Szewczyk – Skarbnik Powiatu – Jeśli można to na piśmie. Natomiast jeśli mogę, jeśli 

chodzi 2014 to sprawdzę to dokładnie z dokumentami. Natomiast jeśli chodzi o rolowanie 

kredytów poprzednich, dawno temu, bo ja pracuję 26 lat tutaj, to były te rolowania, ale to było 

naprawdę dawno temu i miały miejsce takie sytuacje.  

 

Radny Andrzej Jabłoński – Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Wpatrując się w budżet 

powiatu na przyszły rok warto jest zauważyć taką prawidłowość, która nastąpiła, mam nadzieję, że 

będzie to prawidłowością i jakieś oceny samorządowców będą po uchwałach budżetowych, bo  

w wieloletnim konflikcie takim pomiędzy samorządowcami a rządzącymi nastąpiło pełne 

przełamanie. Mamy na myśli tu to, że mamy prawo konstruować budżet swobodniejszy i bardziej 

uzależniony od rozwoju gospodarczego w danym rejonie. To jest taka zdobycz, nie tylko  

w kategoriach jakby ekonomicznych, ale także demokratycznych. I jeśli miałbym podać 

jakiekolwiek plusy, to jest jedyny plus, który w budżecie pozwolił na to, że można było w sposób 

bardzo przyzwoity, adekwatny do potrzeb zagwarantować kategorię wydatków bieżących  

i przygotować pewne możliwości inwestycyjne. Natomiast wszystkie inne stanowią już raczej 

zaliczenie tego na minus i myślę, że dobrym byłoby, żeby czy poprzez Panią Starostę, czy inne 

osoby, które mają wpływ mogli sobie rządzący uświadomić, bo ja należę też do grupy tych, który 

zawsze wierzy w to, że może być lepiej, może być korzystniej, natomiast mam pewne wątpliwości 

ze względu na to, że gdybym dzisiaj wrócił do swojej gminy i został wprost zapytany czy na 

przykład ulica Warszawska będzie realizowana, no to nadal zostaje duży znak zapytania. Liczyłem 

na to, że stać będzie nasze państwo na to, żeby w tym momencie roku można było odpowiedzieć 

na pewne jakieś zagadnienia tak bardziej wprost, bo my zostajemy z czterema pewniakami. My 

mówiliśmy to na komisjach, to mamy muzeum, zagadnienie tam zakup autobusów, to mamy 

również wniosek, który przygotowany był do podam starą nazwę technikum hutniczo-

mechanicznego i dzięki uprzejmości Gminy Ostrowiec ewentualnie remont oddziału kardiologii  

w szpitalu. I to możemy z całą pewnością jako radni powiedzieć, że to pewne zadania o charakterze 

jakby nowym w bieżącym budżecie. Wszystkie inne wymieniane przez Panią Skarbnik mają 

charakter kontynuacji, nie będę je tu wymieniał, żeby już nie zajmować państwa czasu. Liczyłem 

na to, że ten prezent gwiazdkowy, bo w takim okresie jesteśmy będzie stać, żeby pewne wyniki 

rozstrzygnięć konkursowych mogły nastąpić. O ile nie ma jakiegoś dużego zagrożenia społecznego 

z punktu widzenia zadań czy inwestycyjnych, czy remontowych, ale chcę się włączyć tu do 

niepokojącej dyskusji mówiącej o zadaniach pewnej ciągłości z mankamentami od wielu lat, który 

bombardowany był poprzedni rząd przez samorządowców, to jest kwestia dotycząca funduszu 
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autobusowego. To źle działa, a teraz jeszcze nastąpiło pewne pogorszenie, bo jakby na chwilę kiedy 

jesteśmy, nie ma rozstrzygnięcia i może się okazać, że my uchwalając tu wielomilionową część 

budżetu na poziomie 7 milionów około, możemy zupełnie 3 stycznia obudzić się w innej 

rzeczywistości. Więc starajmy się, żeby też od nas te sygnały dotyczące tego, że jeżeli siadamy do 

uchwalenia budżetu przed końcem roku zawierał on więcej takich rozstrzygniętych pewnych 

rzeczy. To trzeba stale monitować, bo mam nadzieję, że to nie jest gra polityczna, tylko jakieś 

sytuacje, jakieś przeszkody nie pozwalają na to, żebyśmy mogli z pewnością o tym w dniu 

dzisiejszym mówić. Dziękuję. 

 

Radny Jarosław Piotr Kopański – Chciałem powiedzieć, że większość z tego, co powiedział 

przed chwilą mój przedmówca, to są dokładnie takie same moje obawy i podzielam stanowisko 

kolegi radnego niemalże w całości a przynajmniej w dużej większość. Ponadto uważam, że my 

tych nowych zasad budżetu to my się będziemy jeszcze troszeczkę uczyć tak naprawdę. Natomiast 

odnośnie kwestii kredytowych proszę państwa, bo ten temat jest ściśle związany z budżetem no  

i powraca. Ja mam taki wniosek. To jest już siódma kadencja rady powiatu. To nie jest tak, że coś 

z niczego powstaje. My po prostu jesteśmy kolejną grupą radnych. Dlatego byłoby dobrze, aby 

Pani Skarbnik przygotowała nam pełną historię pożyczek i kredytów zaciąganych od początku 

istnienia samorządu powiatowego, czyli od 1 stycznia 1999 roku. Czyli w którym roku został 

zaciągnięty jaki kredyt, czy pożyczka, przez jaką ekipę i na jaki cel został spożytkowany. Ja 

pamiętam, że to były głównie kredyty o charakterze inwestycyjnym a nie przeznaczone na 

przejedzenie, to żeby było jasne. Natomiast kwestia konsolidacji, to ja pamiętam dwie, ale było ich 

więcej. Także prosiłbym o przygotowanie tego materiału, który by też uwzględniał spłaty, żeby 

każdy z nas miał taki materiał i żebyśmy od tej pory jak będziemy o tym mówili, to wiedzieli 

wszyscy dokładnie na czym polegają fakty. Dziękuję.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Ja bardzo dziękuję za 

ten głos panu radnemu Andrzejowi Jabłońskiemu, panu Piotrowi, radnemu Piotrowi Kopańskiemu, 

ponieważ drodzy państwo myślę, że tu nasze praktycznie myślenie chyba wszystkich idzie w tą 

stronę, że takie rozstrzygnięcia być powinny oczywiście wtedy inaczej nad takim budżetem 

człowiek również pracuje wtedy, kiedy ma pewność tak. Natomiast chcę państwu powiedzieć, że 

za każdym razem kiedy jesteśmy z osobami, które są osobami decyzyjnymi, ostatnio 

rozmawialiśmy nawet tutaj przy okazji wizyty w Kielcach z panem wicestarostą przepraszam 

Wicewojewodą Michałem Skotnickim, zawsze te kwestie poruszamy. Także myślę drodzy 

państwo, że ten głos od samorządu też naszego ostrowieckiego jest, ale myślę, że rozwiązania takie 

jeśli chodzi o po prostu monitorowanie takich rzeczy jak najbardziej. Bardzo dziękuję.  

 

Radny Grzegorz Kazimierski – Panie Przewodniczący i obiecuję, że to jest na pewno po raz 

ostatni w tej kwestii. Pani Starosto. Szanowni Państwo. Tak, jak wcześniej nadmieniłem, że bardzo 

uważnie wsłuchujemy się we wszystkie głosy i odnośnie podjęcia uchwały w sprawie budżetu tak, 

jak nadmienił pana radny Jabłoński dyskutowaliśmy głośno i mocno na temat tworzenia tego 

budżetu w oparciu o nowe zasady i w pełni podzielam ten głos. Taka wybrzmiewała wtedy 

dyskusja, że nowe formy tworzenia budżetu są uzależnione w rzeczywistości od sytuacji 

gospodarczej naszego regionu. W związku z tym pozwólcie państwo sobie, że przytoczę jeden fakt. 

Niedawno odbyłem takie spotkanie z przewodniczącym Huty Celsa panem Wojciechem 

Krasuskim i kilka tygodni temu, albo kilkanaście tygodni temu państwo hutnicy tu gościli na naszej 
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sali obawiając się wtedy o tą sytuację Huty. To szanowni państwo właściciel koncernu hutniczego, 

jak państwo wiecie, że to jest firma i właściciele są z Hiszpanii wystawił na sprzedaż trzy huty. 

Wystawił na sprzedaż hutę w Norwegii, Wielkiej Brytanii i Celsę Ostrowiec Świętokrzyski. Na 

dzień dzisiejszy zostały sprzedane już dwie. Nie wiem, czy mogę powiedzieć, bo ja wiem kto jest 

nabywcą dwóch hut w Wielkiej Brytanii i w Norwegii. Powiem państwu, że nie Anglicy i nie 

Norwegowie. W związku z tym istnieje też taka obawa, że może się coś zdarzyć z Celsą 

Ostrowiec Świętokrzyski. Rozmawialiśmy dość długo czy jest zainteresowanie nabyciem huty 

przez polski rząd. No państwa rozczaruję, nie i w związku z tym też ta dyskusja na tych komisjach, 

że może coś się zdarzyć, oby nie miało nigdy miejsca, nie daj Boże, to wtedy sytuacja budżetu 

Powiatu Ostrowieckiego też będzie trudniejsza. I stąd były te nasze takie obawy, dyskusje, co się 

może zdarzyć. Swoboda tworzenia tego budżetu rzeczywiście jest może większa, bo nie subwencja, 

tylko udział w podatku, ale nie daj Boże gdyby się coś takiego zdarzyło, to wtedy może być 

nieciekawie. Dziękuję bardzo.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Muszę po raz kolejny 

podziękować za ten głos panu radnemu Grzegorzowi Kazimierskiemu. Ja chciałam podkreślić 

tylko drodzy państwo fakt, że my jesteśmy na bieżąco jeśli chodzi o monitorowanie, mówię  

o Zarządzie Powiatu i spotkaniach z panem przewodniczącym Wojciechem Krasuskim i akurat to 

nie robimy w świetle fleszy. Spotykamy się, aby sytuacje monitorować, ponieważ jest to 

największy zakład pracy w Powiecie Ostrowieckim i nam bardzo mocno leży sytuacja właśnie huty 

na sercu. Więc drodzy państwo tak, jak podkreśliłam mamy nad tym też swoją ekonomii pieczę  

i dziękujemy panu przewodniczącemu Wojciechowi Krasuskiemu za informowanie nas o takich 

sytuacjach i o tym, co dzieje się na bieżąco. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. W dniu 

dzisiejszym w tym punkcie omawiamy budżet i ja chciałbym się do tego budżetu tylko i wyłącznie 

odnosić, bo to jest najważniejsza rzecz na przyszły rok dla mieszkańców całego powiatu. Drodzy 

państwo niestety powtórzę to co, albo stety to, co mówili moi przedmówcy, ja bardzo chciałem też 

podziękować za głos panu radnemu, panu byłemu wicestaroście Andrzejowi Jabłońskiemu, bo jak 

państwo sobie bez emocji przeczytacie nasze stanowisko, to zobaczycie, że pierwsza część naszego 

stanowiska to są bardzo podobne słowa jak pana radnego Jabłońskiego. One tak właśnie brzmią, 

że jest olbrzymia niepewność, że to ten rodzaj finansowania pokazuje, że powiat będzie mógł, ale 

niekoniecznie może mieć na to wszystko pieniądze. I to w naszym stanowisku jest drodzy państwo, 

nie jakaś polityka, którą inni uprawiają. Zobaczycie, że to jest. Bez emocji przeczytajcie. Więc 

panie radny jeszcze raz dziękuję, bo wszyscy mamy te same obawy. Zwróćcie państwo uwagę  

w 2014 roku Powiat Ostrowiecki, staram się bardzo szybko mówić, Powiat Ostrowiecki 120 tysięcy 

ludzi, dziś mniej niż 100. Jeżeli powiat będzie korzystał z podatku, to mniejsza liczba ludzi, 

mniejsza liczba przedsiębiorstw będzie powodowała to, że tych pieniędzy będzie mniej. Więc to 

nasze zadanie, Pani Starosty, ale Zarządu, radnych, żeby w tym powiecie po prostu działo się jak 

najlepiej, żeby tworzyły się nowe miejsca pracy. One tylko pozwolą na to, żeby tych pieniędzy też 

trafiało do budżetu, do powiatu więcej. Ja mam obawy, że w pozycji, ja osobiście mam obawę, że 

w pozycji uprzywilejowanej będą przy takim rozliczeniu i przy takim finansowaniu będą duże 

miasta, bo zwróćcie uwagę, że no nam tych ludzi ubywa. Mówimy o demografii, ale powiedzmy 

też o tym, że ludzie tam wyjeżdżają na studia, zostają, nie wracają do nas. To jest działanie, które 

powinno iść odgórnie. Tutaj bardzo liczę na rząd. Tyle obiecanek, może coś w końcu zrobią. 
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Bardzo chciałem podziękować pani dyrektor za wyczerpującą wypowiedź, aczkolwiek moim 

zdaniem miała się ona nijak do projektu budżetu. Cierpliwie wszyscy tutaj wysłuchali to, co 

państwo robicie. Ja też się zastanawiam, co pani powie jak będziemy omawiali wykonanie budżetu 

i jak będziemy omawiali to co PCPR przez poprzedni rok zrobił. Pewnie powie pani to samo. Pani 

Starosto takie, tak ale może pani powiedzieć równie dobrze, że już część powiedziałam, a nie to 

powinno być przedmiotem naszej dyskusji. Drodzy państwo kredyty powiat brał wcześniej  

i wszyscy kolejni starostowie mierzyli się z tymi kredytami, ale kredyty brał pan starosta Paluch, 

zarząd i tamci radni wtedy to przegłosowywali a później pan radny Kałamaga. Część z państwa 

radnych siedzi na tej sali, którzy głosowaliście za tym kredytem, za ostatnim kredytem, którego ja 

szukałem na co poszły te pieniądze i wiecie co i bardzo trudno było mi je znaleźć na jakie 

inwestycje, bo tych inwestycji nie było. Większość z nich została przejedzona, więc jak to mówi 

pani wiceprzewodnicząca Bień uderzcie się w piersi, bo ja za tym nie głosowałem, mnie wtedy nie 

było w powiecie. Część z was głosowała za tymi kredytami. Więc patrząc na wasze stanowisko 

drodzy państwo, poprzednie zarządy tych kredytów nie brały. O ile ja sobie przypominam to 

chodziło tylko o konsolidację kredytu i poprzedni zarząd pani Starosty Dębniak też kredytów nie 

brał. My te kredyty wszyscy odziedziczyliśmy. To państwo bierzecie teraz kredyt, więc nie 

uciekajcie przed tym. Ja muszę niestety, bo każdy odnosił się do tego, do naszego stanowiska, 

jeżeli w budżecie byłoby zapisane w ten sposób, o którym wy mówicie dotyczący zakupu 

samochodu nikt tego samochodu by nie umieszczał w stanowisku. Proszę sobie przeczytać panie 

radny, co macie napisane - zakup samochodu osobowego, mikrobus do przewozu osób 

niepełnosprawnych w kwocie i więcej nie ma nic napisane. A w kwocie 200 tysięcy. Ale to nie ma 

znaczenia. Jest samo hasło. Gdyby tu pisało, że jest to potrzeba DPS-ów, to nikt z nas by tego nie 

wrzucał, a niestety przewóz osób niepełnosprawnych jest cały czas zadaniem własnym gminy.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – 5 minut 20 sekund.  

 

Radny Zbigniew Duda – Ale bardzo długo czekałem. Staram się kończyć. Notatek sobie 

porobiłem, pewnie nie do wszystkiego się odniosę. Drodzy państwo odnoszenie się do tego, co 

radny robi na sesji, pozwolę sobie zasłonę milczenia nad tym. Niektórzy mają podzielną 

uwagę, niektórzy nie potrafią tego zrozumieć. Jak dobrze wiecie wypowiedzi pani dyrektor i tutaj 

wszyscy państwo na tej sali wiecie, że wypowiedzi pani dyrektor dotyczące pomocy społecznej 

zawsze słucham z uwagą. Tak samo jak zawsze z uwagą studiuję materiały o czym państwo 

dokładnie wiecie. Bardzo dziękuję za to Panie Przewodniczący, przekroczyłem limity, chciałem 

się odnieść do wszystkiego. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, spojrzę na 

zegarek, dwie godziny 41 minut.  

 

Radny Robert Rogala – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Wysoka Rado. No niestety kolejny 

raz z panem radnym Dudą się nie zgadzam. Mam do tego prawo. Nie jestem osobą 

ubezwłasnowolnioną panie radny i proszę panie radny, żeby pan mnie nie komentował. W związku 

z czym skomentuję i pana. W związku z tym informuję po raz kolejny szanowni państwo, że 

przewóz osób niepełnosprawnych nie jest zadaniem własnym gminy. Zadaniem własnym gminy 

jest dowóz osób niepełnosprawnych, dzieci do 18 roku życia lub do 24, bo do takiego wieku dzieci 

niepełnosprawne mogą się uczyć i to jest zadanie własne gminy, natomiast dowóz pensjonariuszy 
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do dps-u nie jest zadaniem własnym gminy i o tym mówi ustawa i rozporządzenie. Wystarczy tylko 

czytać. Dziękuję bardzo, do widzenia. Przepraszam.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Jeszcze się nie będziemy żegnali na razie. Szanowni 

Państwo. Ten ogień cały czas się tu tli, także spokój, pokój.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Drodzy Państwo. Bardzo się cieszę, że w tej Panie 

Przewodniczący atmosferze, chcę tylko powiedzieć, że oczywiście odnośnie demografii bardzo 

ważne jest, aby powstały odgórne bardzo dobre strategie. Tutaj strategie wojewódzkie jeśli chodzi 

właśnie o odpływ naszej ludności. To jest to, co powiedziałam wcześniej. Druga kwestia jest taka, 

że proszę państwa kredyty są dla ludzi, bo mnóstwo ludzi te kredyty bierze i oczywiście jeżeli są 

takie możliwości, jeżeli jest dobre oprocentowanie to jak najbardziej. Tu chodzi o to drodzy 

państwo, żeby też była odpowiedzialność spłaty tych kredytów, nie przesuwania na kogoś 

następnego tak z wizją kilku lat. I drodzy państwo trzecia sprawa już na koniec chcę podkreślić, że 

w projekcie budżetu zakup samochodu osobowego - mikrobus do przewozu osób 

niepełnosprawnych, wyjaśnienie Dom Pomocy Społecznej ulica Grabowiecka. Jest wpisane 

drodzy państwo. Jeśli można drodzy państwo to koledze naszemu pokażę, jest wpisane. Nie 

powiem do widzenia. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Dariusz Kaszuba – Dziękuję bardzo. Skoro nie udało nam się pożegnać, to może 

jeszcze dołożę swoją wypowiedź. Szanowni państwo ze zrozumiałych powodów interesuje 

mnie kwestia finansowania oświaty i z niepokojem przyjąłem zmiany w konstrukcji budżetu na 

najbliższy rok. Likwidacja subwencji oświatowej jest według mnie niebezpiecznym posunięciem, 

bo pamiętajmy o tym, że dotychczasowa subwencja kolokwialnie mówiąc szła za uczniem i były 

to kwoty zauważalne w każdym budżecie czy gminy czy powiatu. Dość przypomnieć, że według 

standardów na 2023 rok ta kwota idąca za uczniem wynosiła prawie 7 000,00 zł a na najbliższy rok 

2025 planowano no bo tego już nie będzie kwotę blisko 9 500,00 zł. Biorąc pod uwagę fakt, że 

subwencja oświatowa zostaje wrzucona, jak to Pani Starosta powiedziała do jednego worka 

całościowo z pieniążków, które powiat otrzyma wyrażę jednak swoją obawę, że znając potrzeby 

placówek powiatowych kwestia ich dofinansowania będzie sfinansowania wszystkich remontów, 

będzie znacznym kosztem dla każdego powiatu, dla ostrowieckiego również, zaś w przypadku 

braku tych pieniędzy naznaczonych, idących za uczniem, wchodzących w skład subwencji 

oświatowej nie będziemy mieli chyba do końca pełnej świadomości tego, jakie te potrzeby 

rzeczywiście są i tutaj prośba o to, byśmy pamiętali, iż każda szkoła biorąc pod uwagę nie tylko 

ilość uczniów, ale także stan budynku, bo przecież są te budynki nie najnowsze, ma ogromne 

potrzeby remontowe, aby w tym wspólnym worku jednak dbać pieczołowicie o to, by znalazła się 

cząstka funduszy właśnie na sfinansowanie spraw bieżących placówek oświatowych powiatu, 

ponieważ jest bolączka, która występuje od wielu wielu lat i wiemy jaki kontrast jest między 

szkołami prowadzonymi przez gminę a szkołami powiatowymi. Mówię tutaj o kwestii stanu 

budynków chociażby i prośba właśnie o to, abyśmy nie zapominali o tych potrzebach, bo one będą 

niestety z roku na rok coraz większe, te budynki nie młodnieją a starzeją się zaś biorąc pod uwagę 

sytuację kiedy dochody powiatu z CIT-u i PIT-u mogą się zmienić i raczej mogą nie rosnąć a maleć, 

wówczas będzie jeszcze większy problem z tym, aby te pieniążki na szkolnictwo powiatowe 

znaleźć. Także z tą nadzieją pozostając dziękuję za głos.  
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Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Tak to dziś jest, że 

dziękuję za pytania. One są naprawdę bardzo dobre, uderzające, tak może nie powinnam 

powiedzieć uderzające, ale celujące tak, dedykowane temu, co zawiera i budżet, co zawiera 

projekt, co zawiera plan i o czym drodzy państwo myślimy. Także dziękuję bardzo panu radnemu 

Dariuszowi Kaszubie. Ja tylko przypomnę, że widzieliście państwo na slajdach 144 miliony 

złotych przeznaczone na oświatę, 89% z tych środków na działalność bieżącą, a natomiast 9% na 

inwestycje i remonty. I już poprzedni zarząd myślał o remontach i inwestycjach i poprzedni rok, 

poprzednia kadencja była nacechowana również tymi remontami, inwestycjami właśnie  

w oświatę. Mam nadzieję, że drodzy państwo również właśnie ta wizja pozyskiwania środków 

zewnętrznych i projektów, programów, które też mogą być właśnie wzmocnieniem budżetu 

przychyli się do tego, że będziemy mogli realizować takie inwestycje i remonty w oświatę. 

Dziękuję bardzo.  

 

Radna Marzena Dębniak – Panie Przewodniczący. Państwo Radni. Powiem szczerze Pani 

Starosto, że ja bym tak nie dziękowała radnym. Ja do państwa radnych mam inny apel. Może 

pracujmy na komisjach, na których się nic nie dzieje. Państwo nie macie żadnych pytań, potem 

przychodzi sesja tych pytań jest wręcz kilkadziesiąt. Czasami są tak proste, że odpowiedzieć można 

na komisjach. Rada już powinna być sama sesja jakimś podsumowaniem, właśnie stanowiskiem, 

a my się pytamy przepraszam czasami o tak drobne rzeczy, że aż nie przestają na tej sesji. Były 

wszystkie komisje rady powiatu i nie słyszałam, żeby na którejś toczyła się jakaś ożywiona 

dyskusja. Ja akurat patrzę na Prawo i Sprawiedliwość, bo siedzi naprzeciwko, ale też mogę 

powiedzieć o wszystkich radnych. Pracujmy na komisjach, bo po coś te komisje są.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Szanowni Państwo. Podziękowań nigdy dość. Ja dziękuję pani 

radnej Marzenie Dębniak za tą uwagę. Dlaczego? Dlatego, że ja czekałam, że któryś może  

z przewodniczących komisji o tym powie, bo podkreślamy to zawsze, że komisje są od 

tego, żeby właśnie dyskutować na komisjach. Sprawy szczegółowe możemy też właśnie na tych 

komisjach przysłowiowo rozwiązać. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa 

jeszcze? Nie widzę. Szanowni państwo w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu 

proszę podnieść rękę i wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami za, 

przy braku głosów przeciwnych i 6 głosach wstrzymujących się.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Zakończę słowem 

dziękuję wszystkim radnym za głosowanie. Oczywiście dziękuję za głosy pozytywne, za głosy 

wstrzymujące się. Samorząd jest wspólną sprawą drodzy państwo i mam nadzieję, że nad tymi 

wspólnymi sprawami będziemy tutaj razem ku każdemu, każdej gminie i dobru mieszkańca się 

pochylać. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Zamykam ten punkt. Przechodzę 

do kolejnego.  
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Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Ostrowieckiego na lata 2025-2043. Projekt uchwały 

był przedmiotem obrad wszystkich komisji stałych Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinie zostały 

już państwu radnym przedstawione. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce 

zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść 

rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami za, przy braku głosów 

sprzeciwu i 6 głosach wstrzymujących się. Zamykam ten punkt i ogłaszam 15 minut przerwy.  

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Szanowni Państwo. Wznawiam obrady sesji po 

przerwie. Przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej pod 

nazwą "Czyste strefy". Projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu, 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia już została państwu radnym przedstawiona. Czy  

w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku  

z tym przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego 

projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Głosujemy 

z mniejszej puli. Dwóch kolegów radnych musiało opuścić sesję, także z 18. Uchwała została 

przyjęta 13 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 5 głosach wstrzymujących się. 

Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie utworzenia 

spółdzielni socjalnej pod nazwą "Zieleniec". Projekt uchwały był również przedmiotem 

posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska. Opinia została już 

państwu radnym przedstawiona. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce 

zabrać głos?  

 

Radny Zbigniew Duda – Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Pani Starosto. Ja mam takie 

wątpliwości co do poprzedniej uchwały. Właściwie co do inicjatywy, nie do uchwały, bo uchwała 

została podjęta. Co do poprzedniej inicjatywy, jak również do tej. Chciałbym, żeby rozwiać te 

wątpliwości. Czy to nie będzie tak, że my wchodzimy w kompetencje ZUM-owi i zabierzemy część 

pracy, nazwijmy to tak kolokwialnie, ZUM-owi? Czy ewentualnie nie okaże się, jeżeli nie 

zabieramy tego, żeby też nie było takiej sytuacji, że będziemy dublować niektóre zadania? 

Chciałbym, żeby ktoś rozwiał moje wątpliwości. Dziękuję bardzo.  

 

Wicestarosta Łukasz Dybiec – Panie Przewodniczący. Pani Starosto. Szanowni Goście. Wysoka 

Rado. Bardzo dziękuję tutaj o troskę w imieniu dyrekcji i pracowników Zakładu Usług Miejskich. 

Postaram się rozwiać w te wątpliwości. Szanowni państwo projekt tworzenia spółdzielni socjalnej 

opiera się na idei wspierania ekonomii społecznej. Tak jak Pani Starosta tutaj dzisiaj bardzo 

dosadnie powiedziała, że głównym założeniem strategicznym obecnego Zarządu jest wspieranie 

ekonomii społecznej oraz pozyskiwanie środków zewnętrznych, co też czynimy w tym wypadku. 

Chciałbym jeszcze tylko powiedzieć, że w tym roku udało nam się pozyskać 54 miliony środków 
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zewnętrznych. My bardzo aktywnie w tej dziedzinie działamy i powołanie spółdzielni socjalnych, 

dwóch spółdzielni socjalnych, to jest taki zaczątek systemu, gdzie chcielibyśmy tutaj bardzo mocno 

z partnerami z gminy wzmocnić ten sektor. Już mówię, w przyszłym roku zmieniają się przepisy 

prawa i osoby zatrudnione na prace interwencyjne i na interwencję, roboty publiczne po  

9 miesiącach zatrudnienia obligatoryjnie będą musiały mieć 3 miesiące przerwy. Szanowni 

państwo na spółdzielnie socjalne, które będą powołane będziemy mogli sprawnie pozyskiwać 

środki zewnętrzne. I na ten cel pozyskamy ponad 1 200 000,00 zł na dzień dzisiejszy. Już mówię  

w szczegółach. Z Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej 2 700,00 zł na każde stanowisko pracy. 

Jeśli chodzi o Fundusz Pracy czyli Powiatowy Urząd Pracy 42 000,00 zł na osobę, środki z PFRON 

z wyrównywania różnic na utworzenie kolejnych miejsc pracy. Nie wiem dlaczego wcześniej nie 

korzystaliśmy z tego typu możliwości, ale teraz no już powiem kolokwialnie, że grzechem by było 

nie wykorzystać tej szansy, jaka przed nami w tym momencie jest. Dzięki dobrej współpracy  

z Gminą Ostrowiec, z Panem Prezydentem Arturem Łakomcem postanowiliśmy tego typu projekt 

państwu przedstawić. Spółdzielnie socjalne przeżywają w tym momencie renesans. Na terenie 

województwa świętokrzyskiego jest około 45 spółdzielni socjalnych, które dobrze funkcjonują. 

Tak jak powiedziałem są możliwości pozyskiwania środków i my te możliwości sprawnie 

wykorzystujemy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa 

jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania projektu 

uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta 13 głosami za, przy braku głosów sprzeciwu i przy 5 głosach wstrzymujących się. 

Zamykam ten punkt. Przechodzę do realizacji kolejnego.  

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest ten punkt, o który został porządek obrad 

uzupełniony. To jest podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków finansowych 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania  

w roku 2024. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Polityki Społecznej, Zdrowotnej  

i Bezpieczeństwa Publicznego i bardzo proszę przewodniczącą komisji pani radną Monikę Borek 

o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwały z punktu 17 i 18 dzisiejszego porządku 

obrad.  

 

Radna Monika Borek – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowotnej  

i Bezpieczeństwa Publicznego – Szanowny Panie Przewodniczący. Szanowna Rado. Obecni 

Goście. Komisja Polityki Społecznej, Zdrowotnej i Bezpieczeństwa Publicznego na posiedzeniu  

w dniu 17 grudnia 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał zawarte w punkcie 17 i 18 

dzisiejszego porządku obrad. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję bardzo. Czy w sprawie projektu uchwały 

ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 
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podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025. Projekt uchwały był 

przedmiotem obrad wszystkich komisji stałych Rady Powiatu Ostrowieckiego. Opinie zostały już 

państwu radnym przedstawione. Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa radnych chce 

zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 

jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od głosu proszę podnieść 

rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten 

punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025. Projekt 

uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu i bardzo 

proszę przewodniczącą komisji radną Marzenę Dębniak o przedstawienie stanowiska komisji 

dotyczącego tego projektu uchwały.  

 

Radna Marzena Dębniak – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Czy w sprawie projektu uchwały ktoś z państwa 

radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę podnieść rękę, 

wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto wstrzymał się od 

głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 17 głosami 

za, przy braku głosów sprzeciwu i przy 1 głosie wstrzymującym się. Zamykam ten punkt. 

Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 20.  

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Ostrowieckiego na rok 2025. Projekt uchwały był 

przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Ostrowieckiego. Proszę 

przewodniczącego komisji radnego Janusza Bugajskiego o przedstawienie stanowiska komisji 

dotyczącego projektu wyżej wymienionej uchwały.  

 

Radny Janusz Bugajski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Panie Przewodniczący. 

Wysoka Rado. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 17 grudnia 2024 roku pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zawarty w punkcie 21 dzisiejszego porządku obrad. Dziękuję 

bardzo.  
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Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Dziękuję. Czy w sprawie projektu uchwały 

ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego projektu uchwały proszę 

podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk i kto 

wstrzymał się od głosu proszę podnieść rękę, wcisnąć przycisk. Stwierdzam, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego. 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu 

Ostrowieckiego numer 06/2024/7. Sprawozdanie zostało udostępnione dla państwa radnych  

w systemie posiedzenia.pl w module dokumenty. Czy co do treści sprawozdania są pytania lub 

uwagi? Nie widzę. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do informacji Przewodniczącego Rady 

Powiatu Ostrowieckiego o złożonych interpelacjach i zapytaniach. Do Przewodniczącego Rady  

w okresie między sesjami, to jest od 30 listopada 2024 roku do 19 grudnia 2024 roku wpłynęło  

7 interpelacji, wniosków i zapytań na piśmie od radnych. Radny Mirosław Rogoziński 3 wnioski, 

radny Zbigniew Duda 1 zapytanie, radny Jarosław Czarnecki 2 zapytania, radny Andrzej Jabłoński 

1 wniosek. Zamykam ten punkt. Przechodzę do kolejnego.  

 

Ad. 23. 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – To jest do spraw różnych. Może pani 

wiceprzewodnicząca mnie wyręczy i przeczyta informację, którą chcemy przekazać. 

  

Radna Małgorzata Sobieraj – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Przekazuję informację  

w sprawach różnych, która brzmi następująco - informuję państwa, że zespół kontrolny Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Ostrowieckiego przeprowadził kontrolę w Domu Pomocy 

Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyskim na osiedlu Słonecznym w zakresie zasadności 

wydatków w roku 2023. Do przeprowadzonej kontroli nie wniesiono zaleceń pokontrolnych. Jeżeli 

państwo radni są zainteresowani tą informacją protokół kontroli znajduje się do wglądu w biurze 

rady.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Ktoś z państwa w tym punkcie chce zabrać głos? 

Nie widzę.  

 

Starosta Agnieszka Rogalińska – Szanowni Państwo. Zbliżają się święta, chyba taki 

najpiękniejszy okres w roku, bo to czas, już było o tym mówione, płynący z serca, czas dobroci, 

czas pokoju, czas podawania sobie dłoni i chciałam państwu bardzo serdecznie podziękować za 

ten rok pracy. Myślę, że pozwoli pani była Starosta, że od byłego Zarządu i obecnego Zarządu 

przede wszystkim drodzy państwo zdrowia, spokoju, siły, wytrwałości, nadziei na ten nadchodzący 

rok, a na święta drodzy państwo, żebyście spokojnie odpoczęli, bo myślę, że ten odpoczynek, 

wypoczynek, reset i relaks jest nam wszystkim bardzo potrzebny. Odpoczywajcie w gronie 

rodziny, znajomych tak, jak państwo tylko chcecie. I myślę drodzy państwo, że w tym 2025 roku 

na pewno tak, jak dzisiaj tutaj dyskutowaliśmy będą spotykać nas różnego rodzaju wyzwania. 

Chciałoby się powiedzieć, żeby w tym wszystkim, w tej naszej pracy, w pracy radnego, w pracy 
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rady powiatu towarzyszyła nam jak najczęściej jednomyślność, jedność, bo wszystko robimy 

drodzy państwo z myślą o mieszkańcach. I każdy z nas tak, jak tu jest na tej sali, wśród radnych 

jest wybierany prze ludzi, wybrany przez ludzi, im służymy drodzy państwo, nie zapominajmy  

o tym, że to jest właśnie ten wyraz, że to jest służba. Drodzy państwo mamy takie drobne upominki 

dla państwa na ten nowy rok. jeszcze raz wesołych, zdrowych świąt dla państwa, dla państwa 

rodzin, dla wszystkich razem i dla wszystkich z osobna. Dziękuję wszystkim państwu. Pani 

Prezydent dziękuję za obecność. Dziękuję wszystkim dyrektorom. Dziękuję wszystkim 

naczelnikom. Drodzy państwo spotykajmy się w jak najlepszej atmosferze w roku przyszłym. 

Dziękuję również mediom za obsługę w ciągu całego roku. Pięknie dziękuję.  

Drodzy państwo korzystając z okazji, że dwóch naszych kolegów 19 grudnia obchodzi imieniny, 

taka drobnostka imieninowa. A korzystając z okazji raz jeszcze drodzy państwo w imieniu Pana 

Prezydenta Artura Łakomca, w imieniu własnym serdecznie państwa zapraszamy na jarmark 

bożonarodzeniowy w sobotę 21 grudnia na Ostrowiecki rynek od godziny 14.00. Będą koła 

gospodyń wiejskich, będzie co robić z dzieciakami, będzie karuzela, będzie ciuchcia, będą 

konkursy, wspólne kolędowanie. Bardzo serdecznie zapraszamy. 22 grudnia w niedzielę wspólnie 

złożymy sobie życzenia. Nie wyobrażam sobie, żeby państwa mogło zabraknąć. Zapraszam  

w imieniu samorządu Gminy Ostrowiec i samorządu powiatowego.  

 

Radny Zbigniew Duda – Pani Starosto. Chciałbym podziękować za życzenia w imieniu pewnie 

wszystkich, ale w szczególności Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Chciałbym obiecać, że w tą 

niedzielę na pewno będziemy w liczniejszym składzie.  

 

Wiceprezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Katarzyna Piętos – Ja jeszcze chciałabym 

się przyłączyć do życzeń złożonych przez Panią Starostę Agnieszkę Rogalińską. W imieniu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski, Pana Prezydenta Artura Łakomca proszę przyjąć również od nas 

życzenia zdrowych, spokojnych świąt, wszelkiej pomyślności na nadchodzący nowy rok i takiego 

apelu o wspólną pracę, o to by przyświecał nam jeden cel tego działania dla dobra naszych 

mieszkańców. Mam nadzieję, że wszystkim nam on przyświeca i będziemy wspólnie w tym 

kierunku działać.    

 

Ad. 24. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Pasternak – Szanowni Państwo. W związku z wyczerpaniem 

porządku obrad zamykam dzisiejszą sesję Rady Powiatu Ostrowieckiego. 

 


